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Plats och tid Kommunfullmäktiges sessionssal, måndagen den 17 juni 2024 kl 13:00-18:00, 

ajournering 14:30-15:00 och 17:05-17:15 

Beslutande Ledamöter 

Se närvarolista på sida 2 

 Ersättare 

Se närvarolista på sida 2 

Övriga närvarande Se närvarolista på sida 2 

Justerare 

 

Sten Nylén (SJVP), Ida Määttä (V) och Stefan Sydberg (M) 

 

Justeringens plats och tid Digital justering 

 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer § 51-91 

 Kristoffer Baas  

 Ordförande 
  

 
Kenneth Stålnacke §§ 51-60, Per Olof Nutti §§ 61-77 och 79-91, 

Johnny Norberg § 78 

 

 Justerare 
  

 Sten Nylén (SJVP), Ida Määttä (V) och Stefan Sydberg (M)  

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Instans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-06-17 

Datum då anslaget sätts upp 2024-06 Datum då anslaget tas ned 2024-07 

Förvaringsplats för protokollet Kommunledningsförvaltningen 

 

Underskrift 
  

 Kristoffer Baas  
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Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Mats Taaveniku S §§ 51-77, 79-91 

Emilia Töyrä S §§ 51-77, 79-91 

Jonas Stålnacke S §§ 51-77, 79-91 

Emma Graméus S 

Mats Niemi S 

Siv Gunillasson-Sevä S §§ 51-77, 79-91 

Elisabeth Persson Holmdén S 

Kenneth Stålnacke S, Ordförande §§ 51-60 

Marianne Baas S 

Kenneth Nilsson S §§ 56-91 

Erik Tano S §§ 51-77, 79-91 

Marita Sirkka S §§ 51-77, 79-86 

Niklas Sirén S§§ 51-77, 79-91 

Lennart Lantto S 

Sanna Inga Poromaa V §§ 51-77, 79-91 

Johnny Norberg V 

Ida Määttä V §§ 51-77, 79-91 

Sten Stridsman V §§ 51-77, 79-86 

Per Olof Nutti SL, 1:e vice ordförande §§ 51-77, 79-91 

Christine Brännvall FI §§ 51-60 

Lisa Forsberg FI §§ 51-77, 79-91 

Krister Pounu KD §§ 51-77, 79-91 

Peter Stenberg KD §§ 51-77, 79-91 

Stefan Sydberg M §§ 51-77, 79-91 

Elisabeth Andersson M §§ 51-77, 79-91 

Gunnar Selberg C §§ 51-65 

Annica Henelund C §§ 51-80 

Sten Nylén SJVP §§ 51-77, 79-91 
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Tjänstgörande ersättare Roger Mikko S tjänstgörande för Roger Suup S 

Mats Sidmalm S tjänstgörande för Ida Maria Svonni S 

Anders Fors S tjänstgörande för Kenneth Nilsson §§ 51-55 

Anders Fors S tjänstgörande för Kenneth Stålnacke §§ 61-91 

Andreas Wetterborn S tjänstgörande för Wilma Andersson S  

Dikk Efraimsson S tjänstgörande för Hanna Rannerud Närvä S 

Leif Pesonen S tjänstgörande för Marita Sirkka S, §§ 78, 87-91 

Birgitta Henriksson Lindmark V tjänstgörande för Sten Stridsman V 

§§ 78, 87-91 

Bertil Blind SL tjänstgörande för Åsa Larsson Blind SL 

Peter Aléx FI tjänstgörande för Christine Brännvall FI, §§ 61-91 

Mattias Abrahamsson M tjänstgörande för Lars-Johan Dalhägg M 

Ann-Helen Dalhägg M tjänstgörande för Birgitta Isaksson M 

Rickhard Lantto M tjänstgörande för Johan Henriksson M 

Doris Messner SJVP tjänstgörande för Per Eriksson SJVP 

Siv Henriksson V tjänstgörande för Sanna Inga Poromaa (V) § 78 

Emma Taube tjänstgörande för Lisa Forsberg (FI) § 78 

 

Övriga närvarande  

Ersättare Anders Fors S §§ 56-60 

Leif Pesonen S §§ 51-77, 79-86 

Birgitta Henriksson Lindmark V §§ 51-77, 79-86 

Siv Henriksson V §§ 51-77, 79-91 

Peter Aléx FI §§ 51-60 

Emma Taube FI §§ 51-77, 79-86 

Tjänstepersoner Susanne Hägglund, tillförordnad kommundirektör 

Kevin Tornemar, kommunledningsförvaltningen 

Kristoffer Baas, kommunledningsförvaltningen 

Övriga Thore Johansson, revisionens ordförande §§ 51-79 

Ann-Kristin Nilsson, revisionen §§ 51-79 

Sigurd Pekkari, revisionen §§ 51-79 
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Ärendelista 

§ 51 Dnr 2024-00024 119 
Godkännande av dagordning ............................................................. 7 

§ 52 Dnr 2024-00428 447 
Interpellation bredbandsutbyggnad i Idivuoma och Övre Soppero ..... 8 

§ 53 Dnr 2022-01059 911 
Fyllnadsval av en ledamot och två ersättare i kultur- och 
utbildningsnämnden ......................................................................... 11 

§ 54 Dnr 2022-01060 911 
Fyllnadsval av en ledamot och en ersättare till miljö- och 
byggnämnd ...................................................................................... 12 

§ 55 Dnr 2022-01072 911 
Fyllnadsval av en ledamot till Lapplands kommunalförbund ............. 13 

§ 56 Dnr 2022-01073 911 
Fyllnadsval av en ersättare till gymnasienämnden i Lapplands 
kommunalförbund ............................................................................ 14 

§ 57 Dnr 2022-01056 911 
Fyllnadsval av en ersättare till kommunstyrelsen ............................. 15 

§ 58 Dnr 2022-01098 911 
Fyllnadsval av ledamot till Aurora kultur och kongress ..................... 16 

§ 59 Dnr 2022-01064 911 
Fyllnadsval av ledamot till Tekniska verken och Kiruna kraft ............ 17 

§ 60 Dnr 2022-00971 911 
Anmälan av ny gruppledarersättare ................................................. 18 

§ 61 Dnr 2024-00417 906 
Driftbudget 2025 samt flerårsplan 2026-2028 för samtliga nämnder 
och styrelse ...................................................................................... 19 

§ 62 Dnr 2024-00554 906 
Kommunal skattesats 2025 .............................................................. 23 

§ 63 Dnr 2024-00174 906 
Investeringsplan 2025-2028 för samtliga nämnder och styrelse ....... 24 

§ 64 Dnr 2024-00384 906 
Taxor 2025, kommunstyrelsens verksamheter ................................. 26 

§ 65 Dnr 2024-00416 900 
Taxor och avgifter 2025, kultur- och utbildningsnämnden ................ 27 

§ 66 Dnr 2024-00555 800 
Taxor och avgifter 2025, miljö- och byggnämnden ........................... 30 

§ 67 Dnr 2024-00452 700 
Taxor och avgifter 2025, socialnämnden .......................................... 32 

§ 68 Dnr 2024-00559 550 
Taxa för enskilda brunnar/slamtaxa 2025 ......................................... 34 

§ 69 Dnr 2024-00558 560 
Renhållningstaxa 2025 ..................................................................... 35 
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§ 70 Dnr 2024-00560 546 
VA-taxa 2025 ................................................................................... 36 

§ 71 Dnr 2023-00444 942 
Revidering av taxor/avgifter Lombia Ridanläggning 2024-2025 ........ 37 

§ 72 Dnr 2024-00029 289 
Taxa för handläggare på stadsbyggnadsavdelningen ...................... 40 

§ 73 Dnr 2024-00495 906 
Anhållan om tilläggsbudgetering av kommunstyrelsens 
investeringsplan 2024, åtgärder tak på Kristallen samt felaktigt 
utförda takavlopp ............................................................................. 41 

§ 74 Dnr 2024-00513 906 
Omfördelning av kommunstyrelsens driftbudget 2024 ...................... 43 

§ 75 Dnr 2024-00616 906 
Anhållan om tilläggsbudgetering av socialnämndens driftbudget 
2024 ................................................................................................. 46 

§ 76 Dnr 2024-00173 906 
Årsredovisning 2023 ........................................................................ 47 

§ 77 Dnr 2024-00614 912 
Revisionsberättelse för år 2023 ........................................................ 53 

§ 78 Dnr 2024-00271 912 
Ansvarsprövning av kommunstyrelsen ............................................. 57 

§ 79 Dnr 2024-00615 912 
Ansvarsfrihet 2023 ........................................................................... 58 

§ 80 Dnr 2024-00449 900 
Årsredovisning Filmpool Nord AB 2023, Delgivning ......................... 60 

§ 81 Dnr 2024-00283 910 
Redovisning och granskning av partistöd 2023 ................................ 61 

§ 82 Dnr 2024-00488 900 
Personalredovisning och hälsobokslut 2023 .................................... 63 

§ 83 Dnr 2020-01432 312 
Planeringsstrategi för översiktsplanering .......................................... 65 

§ 84 Dnr 2024-00291 900 
Revidering av förbundsordning för Konstmuseet i Norr .................... 67 

§ 85 Dnr 2024-00502 754 
Antagande av varuförsörjningsplan .................................................. 69 

§ 86 Dnr 2024-00480 280 
Antagande av bostadsförsörjningsprogram 2024-2030 .................... 72 

§ 87 Dnr 2020-00467 313 
Detaljplan för del av Tuolluvaara 1:1, tidigare Industrin 9:11 och 
Jägarskolan 8:4 m fl, kyrka, bostäder m m, antagande .................... 75 

§ 88 Dnr 2018-00700 600 
Besvarande av motion om rättvisa betyg i Kirunas skolor ................ 78 

§ 89 Dnr 2024-00002 900 
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Redovisning av motioner under beredning ....................................... 80 
§ 90 Dnr 2023-01246 910 

Överlämnande av motioner .............................................................. 81 
§ 91 Dnr 2024-00407 900 

Information om stadsomvandlingen .................................................. 82 
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§ 51 Dnr 2024-00024 119 

Godkännande av dagordning 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna dagordningen 

Yrkande och beslutsgång 

av Kenneth Stålnacke (S) 

att godkänna dagordningen 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 
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§ 52 Dnr 2024-00428 447 

Interpellation bredbandsutbyggnad i Idivuoma och 
Övre Soppero 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bordlägga interpellationen då interpellanten inte är på plats 

Beskrivning av ärendet 

Interpellation från Terje Raattamaa (KD) om bredbandsutbyggnad i 
Idivuoma och Övre Soppero ställd till Mats Taaveniku. 

Av interpellationen framgår att Kiruna kommun har 2015 beslutat att bygga 
bredbandsanslutningar i hela kommunen.  

Det flesta privata fastighetsägare och företagsregistrerade fastighetsägare i 
de aktuella byarna vill att bredbandsutbyggnaden fullföljs.  

Intresseanmälan med 2000 kr för aktiveringsavgiften är påskrivna.  

När bredbandsnätet planerades ansåg man att en kostnad per hushåll skall 
vara under 66 000 kr. Idivuoma hade en kostnad på 63 000kr per hushåll. 

Vattenfall har under barmarksperioden 2022 och våren 2023 färdigställt 
elkabel från luftburet elnät till markbunden. I arbetet ingick att lägga kabel 
för att möjliggöra fiberanslutning. 

I protokoll från Kommunfullmäktige 5 februari 2024 togs följande beslut. 

- att investeringsprojekt i bilaga 1. och 2. aktiveras dvs, undantas från 
investeringspausen och kan fortgå. 

I bilaga 1. finns Accessnät (fiberkabel) Idivuoma och Övre-Soppero med. 

Vid Kommunstyrelsemötet den 8 april ställde jag en fråga om varför 
utbyggnaden av fibernätet inte fortskrider enligt plan till Daniel Flemström.  

Svaret Från Daniel Flemström blev att det är för dyrt och att PTS inte ger 
bidrag för att färdigställa projektet. Enligt Daniel Flemström så är 
kostnaden 1.5 milj och ett bidrag från PTS är 0,6 milj. PTS avser inte besluta 
om bidrag på 0.6 milj därför blev det för dyrt för kommunen enligt Daniel 
Flemström 

I och med att färdigställande av bredband enligt ovan är ett beslut i 
Kommun-fullmäktige så anser jag att ansvariga för projektet bör ansöka om 
tilläggsanslag för att slutföra projektet. 
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Med anledning av ovanstående redovisning vill jag ställa följande fråga till 
Mats Taaveniku.  

Vem har beslutat att strunta i det vi har bestämt i fullmäktige? Är det 
majoritetens inställning att inte hålla fast vid tidigare löften om bredband 
till hela kommunen? 

Föreligger skriftligt svar från Mats Taaveniku (S) 

Av vilken framgår att beslutet i Kommunfullmäktige 5 februari 2024 
avseende investeringsprojekt Accesnät (fiberkabel) Idivuoma och Övre 
Soppero, gällde återbetalning av de bidragsmedel som kommunen fått av 
Post- och Telestyrelsen (PTS) för bredbandsutbyggnad av Idivuoma och 
Övre Soppero. Återbetalningen till PTS var tvingande i och med att 
utbyggnaden inte kunde genomföras, då kommunen saknade medel till sin 
del av medfinansieringen. 

Gironet fick år 2022 stödmedel tilldelade av PTS för bredbandsutbyggnad av 
Idivuoma och Övre Soppero. Stödmedlen avsåg utbyggnad under 
tidsperioden år 2023 - 2024. Till Idivuoma fick kommunen av PTS, 640 450 
kr och till Övre Soppero 1 190 700 kr. 

Innan byggsäsongen år 2023 tvingas Gironet pausa bägge 
utbyggnadsprojekten i och med att PTS ville underkänna Gironets 
affärsmodell. De ansåg då att anslutningsavgifterna till fastighetsägarna i 
Kiruna kommun var för låga. PTS accept för Gironets affärsmodell dröjde 
ända till mars i år, då Gironet fick beskedet att PTS godkänner 
affärsmodellen om än med en reservation. 

Hösten år 2023 äskade Gironet medfinansieringsmedel för fiberutbyggnad 
på 1 500 000 kr till Idivuoma och 4 650 000 kr till Övre Soppero. De bägge 
äskandena avslogs av Kommunfullmäktige. Vilket innebar att 
bredbandsutbyggnaden inte kunde genomföras. 

Eftersom kommunen saknade medfinansieringsmedel, beslutade PTS i april 
2024 att återbetalning av deras stödmedel skulle ske. Sålunda är 
stödmedlen inte längre tillgängliga för kommunen.  

Kiruna kommun bör ha möjlighet att söka nya stödmedel för Idivuoma och 
Övre Soppero om ca. 2–3 år. Vi kommer då ha möjligheten att justera den 
nya ansökningen till det nya kostnadsläget. Vilket innebär att kommunen 
kan bli beviljade ett betydligt högre stödbelopp för Idivuoma och Övre 
Soppero än det som utbetalades år 2022. 
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Yrkande och beslutsgång 

av Kenneth Stålnacke 

att bordlägga interpellationen då interpellanten inte är på plats 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Interpellation 

Interpellationssvar 
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§ 53 Dnr 2022-01059 911 

Fyllnadsval av en ledamot och två ersättare i 
kultur- och utbildningsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Elvis Lantto (V) till ledamot i kultur- och utbildningsnämnden efter 
Christine Brännvall (FI) 

att välja Magnus Hilmér (V) till ersättare i kultur- och utbildningsnämnden 
efter Charlotta Rosengren (V) 

att bordlägga val av ersättare i kultur- och utbildningsnämnden efter Ida-
Maria Svonni (S) 

Beskrivning av ärendet 

Det finns avsägelser av uppdrag som ledamot och två ersättare 

Yrkande och beslutsgång 

av Sanna Inga Poromaa (V) 

att välja Elvis Lantto (V) till ledamot i kultur- och utbildningsnämnden efter 
Christine Brännvall (FI) 

att välja Magnus Hilmér (V) till ersättare i kultur- och utbildningsnämnden 
efter Charlotta Rosengren (V) 

av Jonas Stålnacke (S) 

att bordlägga val av ersättare i kultur- och utbildningsnämnden efter Ida-
Maria Svonni (S) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagda 
yrkanden 

Beslutsunderlag 

Avsägelse Ida-Maria Svonni 

Avsägelse Charlotta Rosengren 

Kommunfullmäktige 2024-04-22, § 45 
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§ 54 Dnr 2022-01060 911 

Fyllnadsval av en ledamot och en ersättare till 
miljö- och byggnämnd 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Sanna Inga Poromaa (V) till ny ersättare i Miljö-och byggnämnden 
efter Lise-Lott Johansson (V) 

att  välja Sten Nylén (SJVP) till ny ledamot i Miljö-och byggnämnden efter 
Katarina Hjertell (C) 

att bordlägga val av ny ersättare i miljö- och byggnämnden för Sten Nylén 
(SJVP) 

Beskrivning av ärendet 

Lise-Lott Johansson (V) har inkommit med en avsägelse avseende 
uppdraget som ersättare i miljö- och byggnämnden 

Katarina Hjertell (C) har inkommit med en avsägelse avseende uppdraget 
som ledamot i miljö- och byggnämnden 

Yrkande och beslutsgång 

av Johnny Norberg (V) 

att välja Sanna Inga Poromaa (V) till ny ersättare i Miljö-och byggnämnden 
efter Lise-Lott Johansson (V) 

av Annica Henelund (C) 

att välja Sten Nylén (SJVP) till ny ledamot i Miljö-och byggnämnden efter 
Katarina Hjertell (C) 

av Sten Nylén (SJVP) 

att bordlägga val av ny ersättare i miljö- och byggnämnden för Sten Nylén 
(SJVP) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagda 
yrkanden 

Beslutsunderlag 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i Miljö- och byggnämnden, V 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i Miljö- och byggnämnden, C 
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§ 55 Dnr 2022-01072 911 

Fyllnadsval av en ledamot till Lapplands 
kommunalförbund 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bordlägga val av ny ledamot i Lapplands Kommunalförbund efter 
Magnus Gustafsson (C) 

Beskrivning av ärendet 

Magnus Gustafsson (C) har 2023-09-21 inkommit med en avsägelse från 
uppdraget som ledamot i Lapplands kommunalförbund. 

Yrkande och beslutsgång 

av Annica Henelund (C) 

att bordlägga val av ny ledamot i Lapplands Kommunalförbund efter 
Magnus Gustafsson (C) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i Lapplands kommunalförbund, C 
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§ 56 Dnr 2022-01073 911 

Fyllnadsval av en ersättare till gymnasienämnden i 
Lapplands kommunalförbund 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bordlägga val av ny ersättare i gymnasienämnden efter Magnus 
Gustafsson (C) 

Beskrivning av ärendet 

Magnus Gustafsson (C) har inkommit med en avsägelse från uppdraget som 
ersättare i gymnasienämnden, Lapplands Kommunalförbund. 

Yrkande och beslutsgång 

av Annica Henelund (C) 

att bordlägga val av ny ersättare i gymnasienämnden efter Magnus 
Gustafsson (C) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i gymnasienämnden, C 
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§ 57 Dnr 2022-01056 911 

Fyllnadsval av en ersättare till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Peter Aléx (FI) till ersättare i kommunstyrelsen efter Christine 
Brännvall (FI) 

Beskrivning av ärendet 

Christine Brännvall (FI) har inkommit med en mängd avsägelser 

Yrkande och beslutsgång 

av Christine Brännvall (FI) 

att välja Peter Aléx (FI) till ersättare i kommunstyrelsen efter Christine 
Brännvall (FI) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 
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§ 58 Dnr 2022-01098 911 

Fyllnadsval av ledamot till Aurora kultur och 
kongress 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Krister Pounu (KD) till ny ledamot efter Ann-Christin Grenevall 
(KD) 

Beskrivning av ärendet 

Ann-Christin Grenevall har inkommit med en avsägelse av sitt uppdrag som 
ledamot i Aurora Kultur och Kongress styrelse. 

Yrkande och beslutsgång 

av Krister Pounu (KD) 

att välja Krister Pounu (KD) till ny ledamot efter Ann-Christin Grenevall 
(KD) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 
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§ 59 Dnr 2022-01064 911 

Fyllnadsval av ledamot till Tekniska verken och 
Kiruna kraft 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Therese Alsterdal (M) till ny ledamot i TVAB och tillika KKAB efter 
Mikael Grape (M) 

Beskrivning av ärendet 

Mikael Grape har inkommit med en avsägelse avseende uppdraget som 
ledamot i TVAB 

Yrkande och beslutsgång 

av Stefan Sydberg (M) 

att välja Therese Alsterdal (M) till ny ledamot i TVAB och tillika KKAB efter 
Mikael Grape (M) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagdt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 
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§ 60 Dnr 2022-00971 911 

Anmälan av ny gruppledarersättare 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Johnny Norberg (V) till ny gruppledarersättare för Vänsterpartiet 

att välja Lisa Forsberg (FI) till ny gruppledare och Peter Aléx (FI) till ny 
gruppledarersättare för Feministiskt Initiativ 

Yrkande och beslutsgång 

av Sanna Inga Poromaa (V) 

att välja Johnny Norberg (V) till ny gruppledarersättare för Vänsterpartiet 

av Christine Brännvall (FI) 

att välja Lisa Forsberg (FI) till ny gruppledare och Peter Aléx (FI) till ny 
gruppledarersättare för Feministiskt Initiativ 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagda 
yrkanden 
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§ 61 Dnr 2024-00417 906 

Driftbudget 2025 samt flerårsplan 2026-2028 för 
samtliga nämnder och styrelse 

Kommunfullmäktige beslutar 

att driftbudgetramarna fastslås för budgetår 2025 och planår 2026 - 2028 
enligt tabell 1 

att skatteintäkter och generella stadsbidrag fastslås för budgetår 2025 och 
planår 2026 - 2028 enligt tabell 2 

att driftbidrag till uppdragsverksamheterna, kommunalförbunden och 
kommunala bolag fördelas från Kommunstyrelsens budget enligt tabell 3 

att prisindex för kommunala verksamheter (PKV) som använts i 
budgetberäkningarna för budgetår 2025 och planår 2026 – 2028 också ska 
gälla för internbudgetberäkningarna. PKV som använts framgår av tabell 4 

att prioriteringar fastslås enligt tabell 5 

att kommunens budgetbeslut innefattar ett planerat hävdande av synnerliga 
skäl för avskrivningar kopplade till stadsomvandlingen om 132 miljoner 
kronor samt eventuellt underskott i stadsomvandlingens drift 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken framgår 
att Kiruna kommun har ett ansträngt ekonomiskt läge som till största delen 
kan kopplas till ökade kostnader för verksamhetslokaler som byggts med 
ersättningsmedel från LKAB på grund av den pågående stadsflytten. 
Kommunen har i och med ersättningarna byggt upp ett väsentligt eget 
kapital för att möta framtida kostnadsökningar och planerar därför att 
hävda synnerliga skäl till att inte återställa ett negativt balanskravsresultat i 
enlighet med förarbetena till kommunallagen prop. 1996/97:52.  

I budgeten för 2025 har 132 miljoner kronor planerats hanteras inom ramen 
för synnerliga skäl. Utöver dessa 132 miljoner kronor kommer även 
eventuella underskott i stadsomvandlingens resultaträkning hanteras 
genom att hävda synnerliga skäl.  

Budgeten som föreslås visar ett negativt resultat på 101,7 miljoner kronor 
men balanskravsresultatet efter synnerliga skäl visar ett positivt resultat på 
30,7 miljoner kronor vilket är ett resultat som motsvarar 1,7 % av skatter 
och generella stadsbidrag.  

I budgeten för 2025 har vissa besparingar som antogs i förra årets 
budgetbeslut återlagts i budgetramarna då det visat sig orealistiska att 
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genomföra. Det är 71,7 miljoner kronor av beslutade besparingar som har 
återförts i budgetförslaget för budgetår 2025 och planår 2026 -2028. 

De prioriteringar som gjorts utöver teknisk ram för budgetår 2025 och 
planår 2026 – 2028 uppgår till 277,3  miljoner kronor där merparten avser 
prioriteringar till Socialnämnden (125,8 mkr) och Kultur och 
utbildningsnämnden (107,7 mkr). 

Kommunstyrelsen föreslår 

att driftbudgetramarna fastslås för budgetår 2025 och planår 2026 - 2028 
enligt tabell 1 

att skatteintäkter och generella stadsbidrag fastslås för budgetår 2025 och 
planår 2026 - 2028 enligt tabell 2 

att driftbidrag till uppdragsverksamheterna, kommunalförbunden och 
kommunala bolag fördelas från Kommunstyrelsens budget enligt tabell 3 

att prisindex för kommunala verksamheter (PKV) som använts i 
budgetberäkningarna för budgetår 2025 och planår 2026 – 2028 också ska 
gälla för internbudgetberäkningarna. PKV som använts framgår av tabell 4 

att prioriteringar fastslås enligt tabell 5 

att kommunens budgetbeslut innefattar ett planerat hävdande av synnerliga 
skäl för avskrivningar kopplade till stadsomvandlingen om 132 miljoner 
kronor samt eventuellt underskott i stadsomvandlingens drift 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) med bifall av Sanna Inga Poromaa (V), Lisa Forsberg 
(FI), Stefan Sydberg (M), Sten Nylén (SJVP) och Emilia Töyrä (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

av Gunnar Selberg (C) 

att återremittera ärendet för att återkomma med en realistisk budget som 
även inbegriper avskrivningar 

av Mats Taaveniku (S) att avslå Gunnar Selbergs (C) återremissyrkande 

av Sten Nylén (SJVP) 

att införa 6 h arbetsdag med bibehållen lön inom hemtjänsten under 
förutsättning att det även möjliggör delade turer 

av Mats Taaveniku (S) med bifall av Sanna Inga Poromaa (V) 

att avslå Sten Nyléns (SJVP) tilläggsyrkande 

Yttranden i kommunfullmäktige: Krister Pounu (KD), Mats Sidmalm (S) och 
Elisabeth Persson Holmdén (S) 

Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag eller senare och finner att 
ärendet ska avgöras idag 
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Ordföranden ställer Sten Nyléns (SJVP) förslag och Mats Taavenikus (S) 
avslagsyrkande under under proposition och finner därvid att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Mats Taavenikus 
avslagsyrkande 

Votering begärs och genomförs genom öppen omröstning enligt följande 
voteringsordning 

De som röstar i enlighet med Sten Nyléns förslag röstar ja 

De som röstar i enlighet med Mats Taavenikus förslag röstar nej 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Omröstningsresultat 

3 Ja, 33 Nej, Avstår 2, Frånvarande 7 

Mats Taaveniku (S) Nej 

Emilia Töyrä (S) Nej 

Jonas Stålnacke (S) Nej 

Emma Graméus (S) Nej 

Mats Niemi (S) Nej 

Siv Gunillasson-Sevä (S) Nej 

Elisabeth Persson Holmdén (S) Nej 

Marianne Baas (S) Nej 

Kenneth Nilsson (S) Nej 

Erik Tano (S) Nej 

Marita Sirkka (S) Nej 

Niklas Sirén (S) Nej 

Lennart Lantto (S) Nej 

Barbro Olofsson (S) Nej 

Sanna Inga Poromaa (V) Nej 

Johnny Norberg (V) Nej 

Ida Määttä (V) Nej 

Sten Stridsman (V) Nej 

Per Olof Nutti (SL) Nej 

Lisa Forsberg (FI) Nej 

Krister Pounu (KD) Nej 

Peter Stenberg (KD) Nej 

Stefan Sydberg (M) Nej 

Elisabeth Andersson (M) Nej 
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Gunnar Selberg (C) Avstår 

Annica Henelund (C) Avstår 

Sten Nylén (SJVP) Ja 

Roger Mikko (S) Nej 

Mats Sidmalm (S) Nej 

Anders Fors (S) Nej 

Dikk Efraimsson (S) Nej 

Andreas Wetterborn (S) Nej 

Bertil Blind (SL) Nej 

Peter Aléx (FI) Nej 

Mattias Abrahamsson (M) Nej 

Ann-Helen Dalhägg (M) Nej 

Rickhard Lantto (M) Ja 

Doris Messner (SJVP) Ja 

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 133 

Tjänsteskrivelse 

MBL § 19 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Samtliga nämnder och bolag 
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§ 62 Dnr 2024-00554 906 

Kommunal skattesats 2025 

Kommunfullmäktige beslutar 

att den kommunala skattesatsen ska vara 23:05 skattekronor, samma nivå 
som år 2024, för år 2025 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken framgår 
att i samband med att budgeten för år 2025-2028 antas ska 
kommunstyrelsen även besluta om kommunens skattesats för 2025. För 
2025 föreslås skattesatsen vara oförändrad från år 2024. Skattesatsen som 
föreslås är därmed 23,05 % i likhet med föregående år. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att den kommunala skattesatsen ska vara 23:05 skattekronor, samma nivå 
som år 2024, för år 2025 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 134 

Skrivelse 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Ekonomiavdelningen 
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§ 63 Dnr 2024-00174 906 

Investeringsplan 2025-2028 för samtliga nämnder 
och styrelse 

Kommunfullmäktige beslutar 

att investeringsbudgeten för den skattefinansierade verksamheten fastslås 
för budgetår 2025 och planår 2026-2028 enligt tabell 1 

att investeringsbudgeten för den taxefinansierade verksamheten fastslås för 
budgetår 2025 och planår 2026-2028 enligt tabell 2 

att investeringsbudgeten för stadsomvandlingen fastslås för budgetår 2025 
och planår 2026-2028 enligt tabell 3 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken framgår 
att Kiruna kommun har ett ansträngt ekonomiskt läge som till största delen 
kan kopplas till ökade kostnader för verksamhetslokaler som byggts med 
ersättningsmedel från LKAB på grund av den pågående stadsflytten. De 
skattefinansierade investeringarna har därför lagts på en nivå som 
kommunens ekonomi klarar av utan att ta nya lån.  

De taxefinansierade investeringarna går utöver kommunens 
investeringsnivå för självfinansiering och kommer innebära ökade lån för 
kommunen. Detta kommer vägas upp med ökade intäkter i den 
taxefinansierade verksamheten. 

Utöver skatte- och taxefinansierade investeringar har kommunen även 
omfattande investeringar förorsakade av den pågående stadsflytten. Dessa 
investeringar ska finansieras med ersättningsmedel från LKAB. Det pågår 
förhandlingar om Gruvstadsparksavtal 4 och 5 just nu men det är inga avtal 
underskrivna. Utifrån detta är det svårt att säga om ersättningar utifrån de 
framtida gruvstadsparksavtalen kommer täcka de investeringsutgifter 
kommunen budgeterar för i detta beslut.  

Totalt föreslås investeringar på 1 280 miljoner kronor under budgetåret och 
de tre efterföljande planåren.  

Kommunstyrelsen föreslår 

att investeringsbudgeten för den skattefinansierade verksamheten fastslås 
för budgetår 2025 och planår 2026-2028 enligt tabell 1 

att investeringsbudgeten för den taxefinansierade verksamheten fastslås för 
budgetår 2025 och planår 2026-2028 enligt tabell 2 

att investeringsbudgeten för stadsomvandlingen fastslås för budgetår 2025 
och planår 2026-2028 enligt tabell 3  
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Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Yttranden i kommunfullmäktige: Krister Pounu (KD), Stefan Sydberg (M) 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 135 

Tjänsteskrivelse 

MBL § 19 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Samtliga nämnder och bolag 
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§ 64 Dnr 2024-00384 906 

Taxor 2025, kommunstyrelsens verksamheter 

Kommunfullmäktige beslutar 

att taxor och avgifter för kommunstyrelsens verksamheter fastslås enligt 
bilaga 1 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken framgår 
att i beslutet för budget 2024 beslutade kommunfullmäktige att 
kommunens taxor framöver ska index uppräknas. Detta har gjorts i förslaget 
till 2025 års taxor för de taxor där en uppräkning är möjlig. De taxor som tas 
ut till självkostnadspris har räknats upp med Prisindex för kommunala 
verksamheter (PKV). Övriga taxor som har räknats upp har räknats upp 
med konsumentprisindex (KPI).   

Kommunstyrelsen föreslår 

att taxor och avgifter för kommunstyrelsens verksamheter fastslås enligt 
bilaga 1 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 136 

Tjänsteskrivelse 

Bilaga taxor 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Kommunledningsförvaltningen 
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§ 65 Dnr 2024-00416 900 

Taxor och avgifter 2025, kultur- och 
utbildningsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

att måltidsverksamhetens taxor och avgifter uppräknas med 6,8 %, 

att den del av Biblioteksverksamhetens taxor och avgifter som inte regleras 
genom samverkansavtal för samarbetet Biblioteken i Norrbotten behålls 
oförändrade, 

att Måltidsverksamhetens avgifter för Kiruna sjukhus även fortsättningsvis 
justeras enligt avtal med Region Norrbotten, 

att separata avtal om hyra till affärsdrivande verksamheter tecknas av 
respektive ansvarsområde i samråd med centrala skolkansliet. Intäkterna 
tillfaller ansvarsområdet om det inte krävs anpassningar av exempelvis 
lokalerna. Moms enligt lag tillkommer, 

att maxtaxa fortsatt tillämpas inom förskolan och fritidshemmet enligt 
Skolverkets förordning avseende fastställda avgiftsnivåer för förskola och 
fritidshem, inklusive årliga indexregleringen av maxbeloppet för förskola 
och fritidshem, 

att kursavgifterna för kulturskolan uppräknas enligt bilaga 1. 

att hyra för Kulturskolans black box införs. 

att övriga taxor och avgifter behålls oförändrade 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunens gällande budgetdirektiv ska samtliga nämnder och 
styrelser ska se över sina taxor och avgifter med tanke på kommunens 
ekonomiska läge och redovisa dessa till kommunfullmäktiges 
budgetberedning. 

I ärendet föreligger förslag från kultur- och utbildningsförvaltningen att 
följande förslag tas upp till beslut i kommunfullmäktige: 

Måltidsverksamhetens taxor och avgifter uppräknas med 6,8 %. att den del 
av Biblioteksverksamhetens taxor och avgifter som inte regleras genom 
samverkansavtal för samarbetet Biblioteken i Norrbotten behålls 
oförändrade, att Måltidsverksamhetens avgifter för Kiruna sjukhus även 
fortsättningsvis justeras enligt avtal med Region Norrbotten, att separata 
avtal om hyra till affärsdrivande verksamheter tecknas av respektive 
ansvarsområde i samråd med centrala skolkansliet. Intäkterna tillfaller 
ansvarsområdet om det inte krävs anpassningar av exempelvis lokalerna. 
Moms enligt lag tillkommer, att maxtaxa fortsatt tillämpas inom förskolan 
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och fritidshemmet enligt Skolverkets förordning avseende fastställda 
avgiftsnivåer för förskola och fritidshem, inklusive årliga indexregleringen 
av maxbeloppet för förskola och fritidshem samt att övriga taxor och 
avgifter behålls oförändrade. 

Måltidsverksamhetens taxor och avgifter uppräknas med 6,8 %; 3,8% 
råvaror och 3% löneökningar. Det förutsätts att motsvarande uppräkning 
görs av socialnämndens ram. Inflationen och räntorna sjunker enligt 
prognosen så förhoppningen är att uppräkningen tar höjd för 2025 års 
kostnadsnivå. Desserter prisjusteras med 51,1% och 61,4% då taxorna har 
släpat efter ökade råvarukostnader. 

Gällande kulturskolans taxor kompletterar förvaltningen förslaget till beslut 
vid sammanträdet med förslag att kursavgifterna för kulturskolan 
uppräknas enligt bilagan samt att hyra för Kulturskolans Black box införs.  

Kommunstyrelsen föreslår 

att Måltidsverksamhetens taxor och avgifter uppräknas med 6,8 %, 

att den del av Biblioteksverksamhetens taxor och avgifter som inte regleras 
genom samverkansavtal för samarbetet Biblioteken i Norrbotten behålls 
oförändrade, 

att Måltidsverksamhetens avgifter för Kiruna sjukhus även fortsättningsvis 
justeras enligt avtal med Region Norrbotten, 

att separata avtal om hyra till affärsdrivande verksamheter tecknas av 
respektive ansvarsområde i samråd med centrala skolkansliet. Intäkterna 
tillfaller ansvarsområdet om det inte krävs anpassningar av exempelvis 
lokalerna. Moms enligt lag tillkommer, 

att maxtaxa fortsatt tillämpas inom förskolan och fritidshemmet enligt 
Skolverkets förordning avseende fastställda avgiftsnivåer för förskola och 
fritidshem, inklusive årliga indexregleringen av maxbeloppet för förskola 
och fritidshem, 

att kursavgifterna för kulturskolan uppräknas enligt bilaga 1. 

att hyra för Kulturskolans black box införs. 

att övriga taxor och avgifter behålls oförändrade 

Yrkande och beslutsgång 

av Emilia Töyrä (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 137 

Kultur- och utbildningsnämnden 2024-04-09, § 67 

Skrivelse 

Bilaga 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Kultur- och utbildningsnämnden 
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§ 66 Dnr 2024-00555 800 

Taxor och avgifter 2025, miljö- och byggnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta prislista 2025 för Kiruna Räddningstjänst enligt förslag 

att anta taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken 2025 enligt förslag 

att anta taxa enligt alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt 
lag om tobaksfria nikotinprodukter 2025  enligt förslag 

att anta taxa för kontroll enligt lagen om handel med vissa receptfria 
läkemedel 2025, enligt förslag 

att anta bygglovstaxa 2025, enligt förslag 

att anta trafiktaxa 2025, enligt förslag  

att anta taxa för offentlig livsmedelskontroll 2025, enligt förslag 

Beskrivning av ärendet 

Miljö- och byggnämnden har vid sitt sammanträde 2024-05-16 föreslagit 
kommunfullmäktige att anta nya taxor inom nämndens 
verksamhetsområde. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att anta prislista 2025 för Kiruna Räddningstjänst enligt förslag 

att anta taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken 2025 enligt förslag 

att anta taxa enligt alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt 
lag om tobaksfria nikotinprodukter 2025  enligt förslag 

att anta taxa för kontroll enligt lagen om handel med vissa receptfria 
läkemedel 2025, enligt förslag 

att anta bygglovstaxa 2025, enligt förslag 

att anta trafiktaxa 2025, enligt förslag  

att anta taxa för offentlig livsmedelskontroll 2025, enligt förslag 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Niemi (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 138 

Miljö- och byggnämnden 2024-05-16, §§ 77, 93-97, 99 

Bilagor till respektive beslut 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Miljö- och byggnämnden 
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§ 67 Dnr 2024-00452 700 

Taxor och avgifter 2025, socialnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

att införa en engångsavgift på 300 kr för förskrivning av 
antidecubitusmadrasser 

att höja avgiften med 20 % för färdtjänst 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger förslag från socialnämnden av vilken framgår att vid antagandet 
av budget 2024 beslutades att alla taxor som kan ska regleras via index. De 
index som socialförvaltningen använder är ändring av KPI. För 2023 var 
den ändringen 8,5 % vilket är det senaste året som finns tillgängligt. Vissa 
taxor rörande omvårdnad samt dödsbohandläggning uppdateras med en 
beräkning utifrån prisbasbelopp. Prisbasbeloppet för 2025 tas under juli 
månad. Inga ändringar i sätt att räkna ut dessa taxor har gjorts. 

Nedanstående taxor är de som ändras med annat än ovanstående index. 

Färdtjänst 

Kiruna kommun har kraftigt subventionerade taxor för färdtjänstresor i 
jämförelse med andra kommuner. Förvaltningen föreslår att höja taxorna 
för färdtjänsten årligen tills vi kommer i samma nivå som jämförbara 
kommuner. Höjning för 2025 med 20 % jämfört med taxorna 2024. 

Hälso- och sjukvårdsavdelningen 

Förvaltningen tar ut en engångsavgift för de flesta hjälpmedel som förskrivs 
av legitimerad personal. Antidecubitmadrass är ett hjälpmedel för att 
förebygga trycksår, förvaltningen föreslår att införa en engångsavgift på 300 
kr. 

Yrkande och beslutsgång 

av Siv Gunillasson Sevä (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 139 

Socialnämnden 2024-04-16, § 70 

Tjänsteskrivelse 

Taxor 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Socialförvaltningen 
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§ 68 Dnr 2024-00559 550 

Taxa för enskilda brunnar/slamtaxa 2025 

Kommunfullmäktige beslutar 

att taxor för enskilda brunnar/slamtaxa 2025 antas 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska verken har lämnat förslag på preliminär taxa för enskilda 
brunnar/slamtaxa för 2025. Till hösten kan en mer tillförlitlig beräkning 
göras efter sommarens anläggningsarbeten och taxorna kan då komma att 
revideras. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att taxor för enskilda brunnar/slamtaxa 2025 antas 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 140 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Tekniska verken i Kiruna AB 
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§ 69 Dnr 2024-00558 560 

Renhållningstaxa 2025 

Kommunfullmäktige beslutar 

att renhållningstaxa för år 2025 antas 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska verken har lämnat förslag på preliminär renhållningstaxa för 
2025. Till hösten kan en mer tillförlitlig beräkning göras efter sommarens 
anläggningsarbeten och taxorna kan då komma att revideras. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att renhållningstaxa för år 2025 antas 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 141 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Tekniska verken i Kiruna AB 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sida 

36(82) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 

 

 

  

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 70 Dnr 2024-00560 546 

VA-taxa 2025 

Kommunfullmäktige beslutar 

att VA-taxa 2025 antas 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska verken har lämnat förslag på preliminär VA-taxa för 2025. Till 
hösten kan en mer tillförlitlig beräkning göras efter sommarens 
anläggningsarbeten och taxorna kan då komma att revideras. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att VA-taxa 2025 antas 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 142 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Tekniska verken i Kiruna AB 
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§ 71 Dnr 2023-00444 942 

Revidering av taxor/avgifter Lombia Ridanläggning 
2024-2025 

Kommunfullmäktige beslutar 

att samtliga taxor/avgifter för 2024 beträffande Lombia Ridanläggning 
upphävs 

att reviderade taxor/avgifter för 2024 beträffande Lombia Ridanläggning 
antas 

att reviderade taxor/avgifter beträffande Lombia Ridanläggning för år 2024 
även ska antas och vara giltig för 2025 utan indexreglering 

Beskrivning av ärendet 

Kommunledningsförvaltningen har genom fritid- och serviceavdelningen 
haft i uppdrag att säga upp tidigare avtal för drift av Kiruna ridanläggning 
med Kiruna ridklubb (KRK) för ett övertagande av driften i kommunal regi 
likt den drift som gäller för övriga kommunala fritidsanläggningar, som 
sporthall eller ishallar.?  

Avtalet har nytecknats/förlängts för initialt 12 månader, dvs 2023-01-01 till 
2023-12-31 med några justeringar och ett nytt avtal arbetas fram i skrivande 
stund med giltighet för perioden 2024-01-01 till 2024-12-31. Anledning till 
ett nytt avtalsarbete var att ett fullt övertagande i kommunal regi inte kunde 
genomföras på grund av komplexiteten i frågan och utmaningarna som är 
en konsekvens av komplexiteten. 

Under 2023 har fritid- och serviceavdelningen tagit fram taxor och avgifter 
för anläggningen likt den modellen som tillämpas på de andra kommunala 
fritidsanläggningarna.  

Efter taxor/avgifter antogs av KF 20231113 §170 inkom det kritiska 
synpunkter från föreningslivet angående dessa och 
Kommunledningsförvaltningen har fått i uppdrag från Fritidsutskottets 
presidiet att se över taxesättningen med hjälp av en oberoende konsult från 
Svenska Ridsportförbundet i syfte att tillmötesgå dessa synpunkter.  

Arbetet med konsulten påvisade att ridsporten är mycket olikt de andra 
verksamheterna såsom hockey, handboll eller fotboll. Det finns inom 
ridsporten ingen jämförbar tydlig avgränsning mellan barn-, ungdoms- och 
seniorverksamhet då ridverksamhet framför allt bygger på kunskapsnivå 
före ålder. Det är alltså till exempel vanligt att barn och ungdomar rider i 
samma grupp med vuxna i träningssammanhanget och även är i samma 
klass i tävlingssammanhanget. 
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Konsultens rekommendation är att man förenklar taxor och avgifter och 
sätter dessa oberoende från ålder, dvs. att det ska endast finnas en taxa 
oavsett ålder på ryttaren. En viss justering bedömdes också som lämplig.  

Rekommendationen är utöver att det ska finnas en tydlig avgränsning 
mellan föreningsverksamhet, ryttare utan föreningstillhörighet och andra 
parter som vill hyra Lombia Ridanläggningens faciliteter.  

Kommunledningsförvaltningen har sett över alla taxor/avgifter i tätt 
samarbete med Svenska Ridsportförbundet och resultatet av samarbetet är 
ett reviderat dokument som Kommunledningsförvaltningen lämnar för 
beslut. (Bilaga 2)  

Kommunledningsförvaltningen föreslår att samtliga taxor/avgifter gällande 
Lombia Ridanläggning som är antagna KF 20231113 §170 upphävs (bilaga 1) 
och ersätts med taxor/avgifter enligt bilaga 2 

Då revideringen av taxor/avgifter sker under löpande budgetår 2024 är 
prissättningen av taxor/avgifter redan anpassat på ett sådant sätt att 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att det inte behöver ske en 
ytterligare anpassning inför budgetår 2025.  

Kommunledningsförvaltningen föreslår således att taxor/avgifter gällande 
Lombia Ridanläggning  enligt bilaga 2 behålla sin giltighet från datumet där 
de antas till 2025-12-31. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att samtliga taxor/avgifter för 2024 beträffande Lombia Ridanläggning 
upphävs, Bilaga 1 (beslutat KF 20231113 §170)  

att reviderade taxor/avgifter för 2024 beträffande Lombia Ridanläggning 
antas enligt bilaga 2 

att  reviderade taxor/avgifter beträffande Lombia Ridanläggning för år 2024 
även ska antas och vara giltig för 2025 utan indexreglering 

Yrkande och beslutsgång 

av Sanna Inga Poromaa (V) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 143 

Tjänsteskrivelse 

Bilaga 1 

Bilaga 2 
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Beslutet skickas till 

För kännedom: Fritid- och serviceavdelningen 
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§ 72 Dnr 2024-00029 289 

Taxa för handläggare på stadsbyggnadsavdelningen  

Kommunfullmäktige beslutar 

att ändra i den befintliga taxan gällande timtaxa för mark- och 
exploateringsingenjör till timtaxa för handläggare på 
stadsbyggnadsavdelningen 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken framgår 
att i den befintliga och antagna taxan för 2024 finns timavgift för mark- och 
exploateringsingenjör. Med anledning av att det finns fler tjänsteroller som 
kan tänkas ta ut timtaxa föreslås ändring till benämning timtaxa för 
handläggare på stadsbyggnadsavdelningen. 

Bedömning social hållbarhet 

Förslaget bedöms inte ha någon påverkan på den sociala hållbarheten. 

Bedömning ekologisk hållbarhet  

Förslaget bedöms inte ha någon påverkan på den ekologiska hållbarheten. 

Bedömning ekonomisk hållbarhet  

Förslaget innebär att vi tar betalt där vi kan ta betalt och utifrån de 
handläggare och roller som finns på stadsbyggnadsavdelningen. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att ändra i den befintliga taxan gällande timtaxa för mark- och 
exploateringsingenjör till timtaxa för handläggare på 
stadsbyggnadsavdelningen. 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-05-27, § 120 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13, § 128 

Skrivelse 
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§ 73 Dnr 2024-00495 906 

Anhållan om tilläggsbudgetering av 
kommunstyrelsens investeringsplan 2024, 
åtgärder tak på Kristallen samt felaktigt utförda 
takavlopp 

Kommunfullmäktige beslutar 

att tilläggsbudgetera uppdrag kommunala fastigheter 20 mnkr för att 
åtgärda tak på Kristallen samt felaktigt utförda takavlopp 

att kostnaden för åtgärder av taket på Kristallen ska regleras mot LKAB och 
PEAB 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilket bland 
annat framgår att Kristallen slutbesiktigades juni 2018.  När övertagande av 
Kristallen skedde år 2018, tog Kiruna kommun, i avtal, på sig Byggherrens 
rättigheter och skyldigheter gentemot entreprenören, d v s LKABs ansvar 
gentemot Peab. 

LKAB har under 6 års tid haft och har fortfarande en fuktgrupp som utreder 
varför det kommer in vatten i byggnaden under snösmältning. Resultaten 
har inte lett till någon som helst förbättring gällande inläckagen. Kristallen 
garantibesiktades (en 5 årsbesiktning) i juni 2023. Besiktningsförrättaren 
gav då Kiruna kommun en förlängd garanti på taket med 2 år, d v s till juni 
2025.  

Entreprenören har tillskrivits om att kommunen kräver åtgärd av tak och 
takavlopp. Entreprenören har nekat till ansvar. 

Kiruna kommun har, hösten 2923, anlitat jurist som rekommenderar åtgärd 
av tak och avlopp senast sommaren 2024.  

Kostnadsbedömningen har utförts av verksamhetsstrategen samt VD Kiruna 
Bostäder och är en bedömning som kan visa sig avvika antingen nedåt eller 
uppåt när anbud inkommit. 

Entreprenören har tillskrivits att vi kommer att utföra arbeten på deras 
bekostnad 

Takduken på Kristallen behöver bytas ut till en mer hållbar. Den har över 
600 lagade hål och fler väntas när snösmältningen är avklarad. Troligtvis 
måste även takavloppens horisontella delar åtgärdas då det vid filmning 
visat sig vara ”bakfall” i ett flertal. Takavloppen har idag försetts med röd 
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färg för att utröna om de är en av orsakerna till inkommande vatten i 
bygganden. Finansieringen föreslås belasta stadsomvandlings- medlen. 

Bedömning social hållbarhet 

Återkommande fuktproblem påverkar arbetsmiljön negativt och missgynnar 
den sociala hållbarheten. Åtgärdande av problemen för en permanent 
lösning bedöms därmed som positivt för den sociala hållbarheten. 

Bedömning ekologisk hållbarhet  

Materialförbrukning är sällan ekologiskt hållbart. På sikt uppskattas en 
större renoveringsinsats, ur hållbarhetsaspekt, vara att föredra framför ett 
stort antal mindre återkommande insatser.   

Bedömning ekonomisk hållbarhet  

Ett takbyte inkluderande underliggande isolering samt åtgärdande av 
takavloppen ger större förutsättningar för ett hållbart tak och därmed bättre 
ekonomisk hållbarhet än återkommande reparationsbehov. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att tilläggsbudgetera uppdrag kommunala fastigheter 20 mnkr för att 
åtgärda tak på Kristallen samt felaktigt utförda takavlopp 

att kostnaden för åtgärder av taket på Kristallen ska regleras mot LKAB och 
PEAB 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Yttranden i kommunfullmäktige: Krister Pounu (KD), Sten Nylén (SJVP) 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 144 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20, § 150 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Kirunabostäder AB 
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§ 74 Dnr 2024-00513 906 

Omfördelning av kommunstyrelsens driftbudget 
2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

att 30 mnkr från kommunstyrelsens driftbudget år 2024 från Gemensamt 
fastigheter (kostnadsställe 204000) återlämnas till kommunen för 
omfördelning till andra verksamheter 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsens verksamhet ger ett överskott under tertialen på 17,9 
mnkr och årsprognosen visar på ett överskott på 35,6 mnkr. Mot bakgrund 
av detta föreslås att 30 mnkr av kommunstyrelsens driftbudget återlämnas 
till kommunen att omfördelas till verksamheter som visar underskott. 

Förvaltningen utmanas av många vakanser på grund av 
personalomsättning, pensionsavgångar och svårigheter att rekrytera nya 
medarbetare. Inom flera områden påverkar det framdriften i den egna 
verksamheten och begränsar verksamheterna i övriga förvaltningar och 
bolag i koncernen. Förvaltningen föreslår därför att konsulter kan nyttjas i 
högre utsträckning för att täcka vakanser inom de verksamhetsområden 
som är prioriterade. Det är förmodligen kostnadsdrivande men samtidigt en 
värdefull satsning för att upprätthålla kärnverksamheten och säkerställa en 
acceptabel arbetsmiljö för befintliga medarbetare. 

Utfall tertial 1 år 2024 

Utfall per tertial 1 visar att kommunstyrelsen gör ett överskott på +17,9 
mnkr. Avvikelsen beror främst på ej aktiverade investeringar som bildar 
överskott på 7,6 mnkr, lägre kostnader för VA verksamheten på 3,1 mnkr 
samt vakanta tjänster på 7,2 mnkr. 

Under maj reviderar kommunstyrelsen sina mål för år 2024 så de 
harmoniserar med årets driftbudget, anpassas till framdriften av målarbetet 
under 2023 samt förändrade förutsättningar i verksamheten. 
Måluppfyllelsen i tertialrapporten värderas i förhållande till förvaltningens 
förslag till revidering. 

Kommunstyrelsens verksamheter fokuserar på 10 mål som ska uppnås med 
hjälp av 24 aktiviteter. Under perioden är en av aktiviteterna slutförd, 5 är ej 
påbörjade och övriga 18 är pågående. 

Årsprognos 

Prognos för helåret är ett överskott på 35,6 mnkr där ej aktiverade 
investeringar står för 26,4 mnkr. Samtliga ej aktiverade investeringar rör 
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kommunens verksamhetslokaler och merparten av dessa avser nya 
simhallsbadet som blivit försenat. 

Digitalisering inom bland annat HR:s verksamhetsområde kan leda till 
ökade driftkostnader för verksamhetssystem men förväntas effektivisera 
arbetet och öka kvalitén och på sikt minska vårt administrativa 
personalbehov. Lagstiftningen kring NIS2 och cybersäkerhet förväntas driva 
kostnader utöver budget från hösten. 

Under maj avslutas investeringspausen då kommunstyrelsen tar ställning 
till de sista pausade investeringarna. Sammanlagt har investeringar 
motsvarande 83,4 mnkr permanent avslutats men kommunens 
investeringsnivå är fortsatt för hög och framtida investeringsbeslut behöver 
vara restriktiva för att kunna vända det negativa kassaflödet och på sikt 
säkerställa en ekonomi i balans.  

Investeringarna går enligt plan budgetmässigt men de höga 
investeringsnivåerna påverkar genomförandetakten och det är fortsatt 
många beslutade investeringar som inte hinner genomföras utifrån planerad 
tidsplan. 

På helåret bedöms merparten av målen uppnås men det kommer krävas ett 
stort mått av fokusering och inte minst prioritering av arbetstid för att nå 
uppsatta mål på grund av en ansträngd bemanningssituation och många 
stora projekt som löper parallellt. 

kommunledningsförvaltningen föreslår 

att kommunstyrelsen godkänner sin tertialrapport 1 år 2024 med bilagd 
måluppfyllelse. 

att 30 mnkr från kommunstyrelsens driftbudget år 2024 från Gemensamt 
fastigheter (kostnadsställe 204000) återlämnas till kommunen för 
omfördelning till andra verksamheter 

att då nyckelfunktioner inte kan rekryteras ska förvaltningen under en 
övergångstid nyttja konsulter för att täcka vakansen i syfte att nå framdrift 
inom prioriterade verksamhetsområden. 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 146 

Tjänsteskrivelse 

Presentation stadsomvandling tertial 

Presentation Likviditet 

Presentation Skuldportfölj 

Presentation Investeringar 

Verksamhetsberättelse 

Blankett 1-3 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Kommunledningsförvaltningen 
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§ 75 Dnr 2024-00616 906 

Anhållan om tilläggsbudgetering av 
socialnämndens driftbudget 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

att tilläggsbudgetera socialnämndens driftbudget 2024 medel om 70 mnkr 

Beskrivning av ärendet 

Socialnämnden beslutar 2024-05-28, § 88 att kommunstyrelsen tilldelar 
ytterligare medel för driftskostnader 2024 med 70 mnkr till 
socialförvaltningen 

Socialförvaltningen fick en beslutad budgetram för 2024 som är lägre än 
förvaltningens budgetram 2023. Vid slutet av 2023 hade förvaltningen 
överskridit budget med 48 mnkr. Under 2023 har inflationen och 
löneökningarna varit stora vilket gör att den reella sänkningen var betydligt 
större än sänkningen i kronor. De Besparingsåtgärder som förvaltningen 
beslutat att genomföra hinner inte få verkan under 2024 utan får effekt på 
längre sikt. 

Prognosen är att förvaltningen kommer att överskrida budgeten med 89 
mnkr för 2024. För att kunna genomföra realistiska åtgärder så äskar 
socialförvaltningen om ytterligare medel för drift med 70 mnkr. 
Förvaltningen kommer att jobba med att minska sina kostnader för att nå 
ett bättre resultat. 

Yrkande och beslutsgång 

av Siv Gunillasson Sevä (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Yttranden i kommunfullmäktige: Mats Taaveniku (S) och Stefan Sydberg 
(M) 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 161 

Socialnämnden 2024-05-28, § 88 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till  

För kännedom: Ekonomiavdelningen och socialnämnden 
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§ 76 Dnr 2024-00173 906 

Årsredovisning 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa årsredovisning för redovisningsåret 2023 

att negativt balanskravsresultat på 107 mnkr utifrån synnerliga skäl inte 
skall återställas 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger årsredovisning 2023 av vilken framgår att året har präglats av att 
ställa om verksamheten till den nya majoritetens politiska målsättning och 
politiska plattform 

”Ett Kiruna för trygghet och framtidstro” samt åtgärder för att lösa 
kommunens mycket kärva ekonomiska läge. 

Nya mål och årliga delmål antogs av kommunfullmäktige i juni. Då målen 
antogs innan sommaren har styrelser och nämnder inte hunnit ställa om sitt 
målarbete till den nya inriktningen fullt ut. Därmed har det 
koncernövergripande målarbetet inte varit samordnad fullt ut under 
verksamhetsåret. 

Den fortsatt höga inflationsnivån innebär stora kostnadsökningar för 
kommunen i kombination med höjda räntorna på våra lån. Då 
kommunkoncernen är högt belånad och har per balansdagen lån på 2,5 
miljarder får räntehöjningar relativt stor påverkan på kommunkoncernens 
finanser. Kommunen har under åren 2023-2025 kraftigt ökade 
pensionskostnader då det nya pensionsavtalet innebär en höjning av 
pensionsavsättningarna. Ökningen är kraftigast under 2023–2024 för att 
sedan sjunka tillbaka något. Sammantaget blir de ekonomiska 
förutsättningarna för kommunen tuffa. Utöver detta har kommunen kraftigt 
ökade avskrivningskostnader då stora delar av stadsomvandlingens 
investeringar tas i drift och 66 mnkr aktiveras som anläggningstillgångar 
under året kopplade mot stadsomvandlingen. Ur de nya målsättningarna 
och kommunens mycket kärva ekonomiska läge har det vuxit fram behov av 
att se över ledning och styrning av organisationen. Under hösten 
analyserade Sveriges kommuner och regioner (SKR) verksamheten med 
avseende på ekonomistyrning och politisk styrning. Resultatet kommer 
utgöra grund för verksamhetsutveckling med målet att kommunen har en 
sund ekonomi och effektiv verksamhet i förhållande till budget och uppdrag. 

Den nya budgetmodellen med prislappsbudgetering vilken utformats av 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) tillämpas i budgetprocessen men 
verksamheternas kostnader är inte genomlysta utifrån modellen. 
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Införandet av månadsbokslut drog ut på tiden och genomförs först under 
januari 2024. Arbetet med en omställning till ett nytt arbetssätt för intern 
kontroll är försenat och fortsätter under år 2024 med målsättningen att den 
interna kontrollen ska utgöra en mer självklar del i kommunens 
förbättringsarbete, kommunstyrelsens uppsiktsplikt liksom kommunens 
ledning och styrning. Den interna kontrollen kommer utgå från en 
kommunövergripande riskanalys och planerna för intern kontroll ska bygga 
på ett antal gemensamma kontrollområden. 

Finansiella risker och riskhantering 

Den av kommunfullmäktige beslutade finanspolicyn innehåller regler och 
riktlinjer i form av riskmandat och limiter för finansverksamheten inom 
Kiruna kommunkoncern, det vill säga för kommunens helägda dotterbolag 
eller delvis ägda bolag där kommunens aktiekapital uppgår till minst 50 
procent. Kommunen och den kommunala koncernen är främst exponerad 

för följande finansiella risker: ränterisk, refinansieringsrisk, likviditetsrisk, 
operativa- och administrativa risker samt valutarisk. 

Ränterisk 

Per den 31 december 2023 uppgick den kommunala koncernens 
räntebärande skulder till 2 650 (2 200) mnkr. Den kommunala koncernens 
räntebärande nettoskuld uppgick per balansdagen sålunda till 2 650 (2 200) 
mnkr. Upplåningen inom den kommunala koncernen löper med rörlig och 
fast ränta. Ränteswappar används för att säkra ränterisk och anpassa den 
genomsnittliga räntebindningstiden i låneportföljen. Per balansdagen hade 
den kommunala koncernen utestående ränteswappar med ett sammanlagt 
nominellt belopp om 580 (640) mnkr. Enligt finanspolicyn ska den 
genomsnittliga räntebindningstiden på externa räntebärande skulder vara 
inom spannet 1–5 år. Per den 31 december 2023 uppgick den 
genomsnittliga räntebindningstiden för den kommunala koncernens 
upplåning till 1,49 (1,74) år exklusive ränteswappar.Med beaktande av 
ränteswappar uppgick den genomsnittliga räntebindningstiden till 2,09 
(2,75) år. 

Refinansieringsrisk 

Enligt finanspolicyn får maximalt 50 procent av kapitalet förfalla inom 1 år. 
Givet skuldens sammansättning per balansdagen förföll maximalt 21,51 
(30,91) procent av den kommunala koncernens låneskuld inom 1 år. 
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Likviditets- och kreditrisk 

För att hantera likviditetsrisken skall kommunkoncernen ha tillgång till en 
checkräkningskredit, som inte belastar koncernbankens totala kreditlimit. 
Kommunkoncernen skall även ha en betalningsberedskap upprättad för att 
säkerställa upplåning när annan finansiering ej är möjlig, och ska säkerställa 
att verksamheten kan drivas vidare i minst en månad utan extern 
finansiering. Likviditetsrisk kan även vara att ett innehav inte går att 
avyttra. Risken hanteras genom att portföljen har en god diversifiering 
avseende värdepapper och motparter, samt genom att handeln med icke 
börsnoterade värdepapper begränsas. För att hantera kreditrisken ska 
placeringarna fördelas mellan olika emittenter (utgivare), i första hand 
genom placering i fonder. Dessa ska bestå av räntebärande papper med god 
kreditvärdighet och riskspridning. 

Stadsomvandling 

Stadsomvandlingen är inne i en verkställighetsfas där gamla områden 
fysiskt avvecklas och nya byggs upp. Denna fysiska förändringsresa påverkar 
samhället och däribland de kommunala kärnverksamheter såsom förskolor 
och omsorg som behöver ersättningslokaler för att bedriva sina 
verksamheter. Som en konsekvens av förändringen i Kirunas lokala 
fastighetsbestånd flyttar Kirunaborna inom de centrala delarna men också 
till andra delar av kommunen och landet vilket inverkar på demografin i 
olika stadsdelar. I nuläget kan vi inte överblicka denna omvandling och det 
bygger in en osäkerhet i kommunens planeringsförutsättningar för den 
närmaste tiden vilket alla berörda verksamheter försöker uppmärksamma 
och beakta. 

Det råder medelsbrist för stadsomvandlingen vilket innebär att kvarvarande 
medel inte räcker till planerade investeringar som infrastruktur och 
kommunala byggnader. Bakgrunden är att beslutade och genomförda 
investeringar har varit mer omfattande än de avvecklade samt att 
gruvstadsparksavtalens ersättning i praktiken inte täcker kommunens 
faktiska kostnader. Omfattningen på medelsbrister håller på att 
sammanställas för vidare dialog med berörda organisationer. Samtidigt 
väntar kommunen på besked om ytterligare områden kommer att lösas in 
med tanke på LKAB:s pågående gruvbrytningen. Sammantaget skapar det 
en säkerhet kring kommunens planeringsförutsättningar. 

Ett större byggprojekt, Kunskapsstaden, är färdigställt och den nya Hjalmar 
Lundbohmsskolan togs i bruk under sommaren. Arbetet med att färdigställa 
byggprojektet badhuset pågår parallellt med att en driftorganisation byggas 
upp för att ta emot de nya verksamhetslokalerna. Byggprojektet dras med 
fortsatta ekonomiska utmaningar och tidplanen för driftsättning är 
framskjuten till hösten 2024. 
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Fjärrvärmenätet byggs om och samtidigt byts huvudvattenledningen ut, 
delvis pga av den pågående stadsomvandlingen men också för att minska 
kommunens klimatpåverkan genom att spillvärme från LKAB nyttjas i 
fjärrvärmenätet. Omställningen är fullt genomförd under år 2024. 

Kommunen bidrar i processen kring beslut om nya sjukhuset genom att 
identifiera alternativa placeringar. Regeringen är uppvaktad angående 
placering av ny järnvägsstation där också behovet av dubbelspår på 
Malmbanan lyfts fram för både gods- och persontrafik. 

Under våren tillfördes nya perspektiv på stadsomvandlingen när LKAB 
genomförde samråd kring brytning av järn och mineraler i fyndigheten Per 
Geijer, vilken är belägen omedelbart norr om Kiruna C. Vid en 
gruvetablering kommer det inverka på stadsutvecklingen kring 
Luossavaarbackens friluftsområdet och närliggande bostadsområde vilket 
också kommer ge följdeffekter på utvecklingen av Kiruna tätort. 

Verksamheten inom det lokala brottsförebyggande rådet har legat nere 
under hösten pga personalbrist. Barnperspektivet är integrerat i våra 
kärnverksamheter och kultur- och utbildningsnämnden har bla fokuserat på 
trygghetsarbete i skolan med stöd av statsbidraget likvärdig skola. 
Familjecentralen som drivs i samverkan mellan socialförvaltningen, kultur- 
och utbildningsförvaltningen, Region Norrbotten och Norrskenets 
hälsocentral är nu i 

fulldrift och en tillgång till barn och deras föräldrar. Kommunen har inga 
kommunövergripande styrdokument vad gäller inkludering och integration 
varför arbete inom dessa områden återfinns som integrerade delar i 
ordinarie verksamheter. 

Ekologiskt 

Flera nämnder arbetar med åtgärdsprogram för hållbar energi inom de egna 
verksamheterna. Kommunstyrelsens samordnande roll har inte kunnat 
prioriteras på grund av begränsade personella resurser och senast en 
koncernövergripande uppföljning genomfördes var för verksamhetsåret 
2018. Arbetet med de lokala miljömålen har utvärderat för perioden 2018-
2022 och arbetet är inlett för att ta fram nya miljömål. Arbetet med 
avfallsplanen sker systematiskt inom några av verksamheterna. 

I Kiruna C är den sista etappen av omställningen av fjärrvärmenätet inledd 
och från årsskiftet 2024/2025 ersätts sopförbränning med spillvärme från 
LKAB. 
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Ekonomiskt 

Både socialnämnden och kultur- och utbildningsnämnden har arbetat med 
kompetensutveckling av befintlig personal genom omsorgslyftet och 
Samverkan för bästa skola. Som en del av kommunens och 
kommunstyrelsens tillväxtarbete har tillväxtenheten resurssatts ytterligare. 
Samverkan med näringslivet är utökat genom återkommande 
näringslivsfrukostar och pågående arbete med ett platsvarumärke för 
kommunen. 

Stadsomvandlingen innebär att områden ska utvecklas och avvecklas viket 
berör många organisationer och människor. Vid förändringar uppkommer 
även meningsskiljaktigheter, inte minst när många och stora 
investeringsprojekt genomförs under kortare tidsperiod än brukligt. Under 
året har kommunen fått två stämningar, dels i samband med avvecklingen 
av Folkets hus-byggnaden i gamla Kiruna C där Folkets Hus och Park i 
Kiruna Ekonomisk förening stämt kommunen samt i samband med 
byggandet av Kirunas nya badhus där We Group stämt kommunen. 

Tillväxt 

Kiruna är en av de fem kommuner som berörs av näringslivets gröna 
industriomställning i Norr- och Västerbotten. Flertalet myndigheter har fått 
uppdrag att stöda denna omställning för att stärka Sverige och EU vad gäller 
ökad grad av självförsörjning av järnmalm och sällsynta jordartsmetaller 
men inte minst ett hållbart samhälle. Regeringen har utsett ytterligare en 
särskild samordnare för att säkerställa omställningsarbetet. Kommunen 
fortsätter arbetet med att identifiera vad den gröna industriomställningen 
kommer betyda för Kiruna och hur vi kan bidra till omställningsarbetet som 
offentlig verksamhet bland annat genom att ytterligare resurssätta 
tillväxtenheten. 

Horisontella verksamhetsperspektiv och hållbarhetsarbete 

Kommunen bedriver hållbarhetsarbete inom ett brett spektrum och vi 
kategoriserar dem i tre hållbarhetsperspektiv. Arbetet summeras översiktligt 
nedan. En omfattande sammanställning utmanar fortfarande då kommunen 
i nuläget inte har ett enhetligt arbetssätt inom området. 

I och med nya mål för mandatperioden 2023-2026 ska kommunen ta ett 
mer samlat grepp som sitt klimat och hållbarhetsarbete och därmed också 
de horisontella perspektiven i syfte att bidra till FNs 17 hållbarhetsmål. 
Hållbargetsarbetet kommer omfatta resurssättning, samordning, planering 
och uppföljning av arbetet med de horisontella verksamhetsperspektiven. 

Socialt 

En kraftsamling har gjorts kring arbetet med våld i nära relationer vilket 
bland annat omfattat en digital utbildning som gått ut till alla kommunens 
anställda under hösten. Arbetet för att stärka våra nationella minroteter och 
minoritetsspråk har färgat våra verksamheter men brist på språkkompetens 
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påverkar omfattningen och kvalitén i verksamheten både inom omsorg och 
skola, förskola. I samband med Sveriges ordförandeskap i EU och särskilt 
regionkommitténs besök lyftes minoritetsperspektiven. Antalet nyanlända 
som placeras i kommunen är färre än tilldelningstalen både vad gäller 
kvotflyktingar och skyddsbehövande från Ukraina varför kommunen 
beredskap ses över. Bristen på bostäder påverkar också vår kapacitet. 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-04-08, § 78 

Årsredovisning 2023 

Yttrande om årsredovisning 

Granskning av god ekonomisk hushållning 

Grundläggande granskning av styrelse och nämnder 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Ekonomiavdelningen 
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§ 77 Dnr 2024-00614 912 

Revisionsberättelse för år 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

att kommunfullmäktige har tagit del av revisionsberättelsen för 2023 

Beskrivning av ärendet 

Kommunrevisionens ordförande Thore Johansson föredrar i rubricerat 
ärende av informationen framgår bland annat att de av fullmäktige utsedda 
revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, nämnder 
och genom utsedda lekmannarevisorer verksamheten i kommunens företag. 
Granskningen har utförts av sakkunniga från PwC som biträder revisorerna. 

Styrelse och nämnder ansvarar för att verksamheten bedrivs i enlighet med 
gällande mål, beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller 
verksamheten. De ansvarar också för att det finns tillräcklig intern kontroll 
samt återredovisning till fullmäktige. 

Revisorernas ansvar är att granska verksamhet, intern kontroll och 
räkenskaper samt att pröva om verksamheten bedrivits i enlighet med 
fullmäktiges uppdrag och de mål samt de lagar och föreskrifter som gäller 
för verksamheten. 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 
kommunal verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen 
har genomförts med den omfattning och inriktning samt givit det resultat 
som redovisas i bilagan ”Revisorernas redogörelse för år 2022”. 

Kommunstyrelsen 

Under år 2021 kunde vi i flera granskningar konstatera att det fanns brister 
avseende kommunstyrelsens arbete med den interna kontrollen vilket även 
påpekades i revisionsberättelsen för året. I revisionsberättelsen för år 2022 
riktade revisorerna ånyo skarp kritik mot kommunstyrelsens interna 
kontroll utifrån att kommunstyrelsen inte vidtagit tillräckliga åtgärder. 
Detta med hänvisning till tidigare granskning av kommunens investerings-
styrning. I årets granskning av kommunens långsiktiga ekonomiska 
planering kan vi fortsatt konstatera att det finns allvarliga brister när det 
gäller planering och styrning av kommunens investeringar, d.v.s. tillräckliga 
åtgärder har ej vidtagits. Kommunen prognostiserade i delårsrapporten per 
augusti 2023 ett negativt balanskravsresultat på - 58,3 MSEK samt 
bristande måluppfyllelse avseende de finansiella målen. Trots detta har 
kommunen inte upprättat någon åtgärdsplan för en ekonomi i balans i 
enlighet med policyn för god ekonomisk hushållning, dvs. vår bedömning är 
att ekonomistyrningen inte varit tillräcklig. 
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Vi har vidare i granskning av delårsrapporten noterat flera felaktigheter, 
vilket vi bedömer beror på brister i den interna kontrollen; felaktig 
hänvisning till redovisningsprinciper, flera än en balanskravsutredning, 
rubriceringsfel, sent färdigställande av delårsrapporten. 

Vi revisorer ser mycket allvarligt på de brister vi konstaterat i årets 
granskningar. I den uppföljande granskningen av intern kontroll i hantering 
av bisysslor konstaterar vi att kommunstyrelsen inte åtgärdat några av de 
brister/rekommendationer som lämnats i den tidigare granskningen. 
Kommunstyrelsen har vidare för år 2023 inte beslutat om någon intern 
kontrollplan, vilket vidare styrker att kommunstyrelsen inte säkerställt en 
tillräcklig intern kontroll. 

Vi bedömer sammantaget att styrelsen delvis har bedrivit verksamheten på 
ett ändamålsenligt sätt. 

Vi bedömer sammantaget att styrelsen inte bedrivit verksamheten på ett 
från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt 

Vi bedömer att styrelsens interna kontroll inte är tillräcklig. 

Vi riktar anmärkning mot kommunstyrelsen, p.g.a. allvarliga brister i intern 
styrning och kontroll samt bristande måluppfyllelse avseende ekonomi.  

Kultur- och utbildningsnämnden 

Vi bedömer sammantaget att nämnden har bedrivit verksamheten på ett 
inte helt ändamålsenligt sätt. 

Vi bedömer sammantaget att nämnden har bedrivit verksamheten på ett 
från ekonomisk synpunkt inte helt tillfredsställande sätt. 

Vi bedömer nämndens interna kontroll ej helt tillräcklig. 

Socialnämnden 

Socialnämnden redovisar ett underskott på -48,3 mnkr jämfört med budget 
för året. Vi ser allvarligt på att Socialnämndens underskott har ökat i 
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jämförelse med år 2022 samt att nämnden ej vidtagit tillräckliga åtgärder 
för en ekonomi i balans. 

Vi bedömer sammantaget att nämnden har bedrivit verksamheten på ett 
inte helt ändamålsenligt sätt. 

Vi bedömer sammantaget att nämnden bedrivit verksamheten på ett från 
ekonomisk synpunkt ej tillfredsställande sätt. 

Vi bedömer nämndens interna kontroll ej helt tillräcklig. 

Miljö- och byggnämnden 

Vi bedömer sammantaget att nämnden delvis har bedrivit verksamheten på 
ett ändamålsenligt sätt. 

Vi bedömer sammantaget att nämnden bedrivit verksamheten på ett från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Vi bedömer nämndens interna kontroll ej helt tillräcklig. 

Överförmyndarnämnden 

Vi bedömer sammantaget att nämnden har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt sätt. 

Vi bedömer sammantaget att nämnden bedrivit verksamheten på ett från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Vi bedömer att nämndens interna kontroll varit tillräcklig.  

Bedömning av årsredovisning och god ekonomisk hushållning 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen ej är 
förenligt med de finansiella mål som fullmäktige beslutat om avseende god 
ekonomisk hushållning. 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är delvis 
förenligt med de verksamhetsmässiga mål fullmäktige beslutat om avseende 
god ekonomisk hushållning. 

Kommunens balanskravsresultat uppgår till -116,9 mnkr. I årsredovisningen 
framgår att kommunen disponerar 9,9 mnkr från resultatutjämnings-
reserven och hänvisar till synnerliga skäl avseende de 107 mnkr som 
återstår. Detta för att ej behöva återställa underskottet inom kommande tre 
år. 

Vi tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 
samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ. 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för år 
2023.  
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Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunfullmäktige har tagit del av revisionsberättelsen för 2023 

Yttranden i kommunfullmäktige: Krister Pounu (KD) 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 

Revisorernas redogörelse för 2023 

Förteckning över de sakkunnigas rapporter 2023 

Grundläggande granskning av styrelse och nämnder 

Granskning av god ekonomisk hushållning och balanskrav 
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§ 78 Dnr 2024-00271 912 

Ansvarsprövning av kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

att rikta anmärkning mot kommunstyrelsen för verksamhetsår 2023 i 
enlighet med revisionens skrivelse 

Beskrivning av ärendet 

2024-03-05 inkom revisionen med en skrivelse där man riktar anmärkning 
mot kommunstyrelsen, enlig god revisionssed i kommunal verksamhet ska 
revisorerna informera berörda om sina bedömningar i de fall anmärkning 
eller ett avstyrkande av ansvarsfrihet är aktuellt. Revisionen har muntligen 
informerat kommunstyrelsens presidium om detta den 28 februari samt 
även informerat Kommunfullmäktiges presidium. 

Kommunstyrelsen har 2024-04-08, § 97 behandlat ärendet och yttrat sig, 
vilket finns med som underlag, utifrån detta underlag ska den utsedda 
gruppen ta ställning till huruvida anmärkning ska riktas till 
kommunstyrelsen eller inte. 

Yrkande och beslutsgång 

av Johnny Norberg (V) 

att rikta anmärkning mot kommunstyrelsen för verksamhetsår 2023 i 
enlighet med revisionens skrivelse 

Yttranden i kommunfullmäktige: Mats Taaveniku (S) 

Johnny Norberg (V) konstaterar att enbart eget förslag föreligger 

Protokollsanteckning 

Noteras till protokollet att Elisabeth Andersson (M), Lisa Forsberg (FI), Siv 
Gunillasson-Sevä (S), Sanna Inga Poromaa (V), Jenny Mäki (V), Per Olof 
Nutti (SL), Sten Nylén (SJVP), Krister Pounu (KD), Niklas Sirén (S), Marita 
Sirkka (S), Peter Stenberg (KD), Sten Stridsman (V), Jonas Stålnacke (S), 
Stefan Sydberg (M), Mats Taaveniku (S), Erik Tano (S) och Emilia Töyrä (S) 
anmäler jäv och deltar inte i beslutet 

Beslutsunderlag 

Revisionens ansvarsprövning 

Besvarande av revisionens ansvarsprövning 

Kommunfullmäktige 2024-04-22, § 33 
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§ 79 Dnr 2024-00615 912 

Ansvarsfrihet 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

Kommunstyrelsen 

att bevilja kommunstyrelsen och de enskilda förtroendevalda inom detta 
organ ansvarsfrihet för år 2023 

På grund av jäv deltar inte följande ledamöter i handläggning och beslut i 
denna del av ärendet: Elisabeth Andersson (M), Lisa Forsberg (FI), Siv 
Gunillasson-Sevä (S), Sanna Inga Poromaa (V), Jenny Mäki (V), Per Olof 
Nutti (SL), Sten Nylén (SJVP), Krister Pounu (KD), Niklas Sirén (S), Marita 
Sirkka (S), Peter Stenberg (KD), Sten Stridsman (V), Jonas Stålnacke (S), 
Stefan Sydberg (M), Mats Taaveniku (S), Erik Tano (S) och Emilia Töyrä (S 

Kultur- och utbildningsnämnden 

att bevilja kultur- och utbildningsnämnden och de enskilda förtroendevalda 
inom detta organ ansvarsfrihet för år 2023 

På grund av jäv deltar inte följande ledamöter i handläggning och beslut i 
denna del av ärendet: Ann-Helen Dalhägg (M), Annica Henelund (C), Roger 
Mikko (S), Jenny Mäki (V), Per Olof Nutti (SL), Emma Taube (FI) och 
Emilia Töyrä (S) 

Socialnämnden 

att bevilja socialnämnden och de enskilda förtroendevalda inom detta organ 
ansvarsfrihet för år 2023 

På grund av jäv deltar inte följande ledamöter i handläggning och beslut i 
denna del av ärendet: Elisabeth Andersson (M), Marianne Baas (S), Siv 
Gunillasson-Sevä (S), Sanna Inga Poromaa (V) och Peter Stenberg (KD) 

Miljö- och byggnämnden 

att bevilja miljö- och byggnämnden och de enskilda förtroendevalda inom 
detta organ ansvarsfrihet för år 2023 

På grund av jäv deltar inte följande ledamöter i handläggning och beslut i 
denna del av ärendet: Anders Fors (S), Lisa Forsberg (FI), Mats Niemi (S), 
Sten Nylén (SJVP), Krister Pounu (KD), Mats Sidmalm (S) och Marita 
Sirkka (S) 
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Överförmyndarnämnden 

att bevilja överförmyndarnämnden och de enskilda förtroendevalda inom 
detta organ ansvarsfrihet för år 2023 

På grund av jäv deltar inte i handläggning och beslut i denna del av ärendet:  

Birgitta Henriksson Lindmark (V), Kenneth Nilsson (S) och Marita Sirkka 
(S) 

Yrkande och beslutsgång 

av Per Olof Nutti (SL) 

att bevilja styrelsen och nämnder samt de enskilda förtroendevalda inom 
dessa organ ansvarsfrihet för år 2022 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 
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§ 80 Dnr 2024-00449 900 

Årsredovisning Filmpool Nord AB 2023, Delgivning 

Kommunfullmäktige beslutar 

att kommunfullmäktige har tagit del av delgivningen 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger årsredovisning 2023 från Filmpool Nord AB. 

Filmpool Nord är en regional filmorganisation vars uppdrag täcker 
film/tv/rörlig bild som bransch, näring, kulturellt uttryck och pedagogiskt 
verktyg. Filmåret 2023 var framgångsrikt för flera av våra samproduktioner. 
Filmpool Nords genomgripande filmpedagogiska insats på nationell och 
regional nivå är vårt fortsatta arbete med Filmriket play. Vidare har 
Filmpool Nord på turné, där vi visar lokalproducerad film i Norrbotten, 
fortsatt med både fysiska och digitala visningar för att nå ut till hela 
Norrbotten. 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-05-27, § 127 

Bilaga 1: Protokoll Årsstämma 2024 

Bilaga 2: Årsredovisning 2023 

Bilaga 3: Revisionsberättelse 2023 

Bilaga 4: Granskningsrapport 2023 

Bilaga 5: Granskningsredogörelse 

Bilaga 6: Ägardirektiv 

Protokollsutdrag: AU 2024-05-13, § 136 
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§ 81 Dnr 2024-00283 910 

Redovisning och granskning av partistöd 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

att redovisning av kommunalt partistöd för 2023 från Sverigedemokraterna, 
Kristdemokraterna, Socialdemokraterna, Sámelistu, Vänsterpartiet, 
Sjukvårdspartiet, Moderaterna och Feministiskt Initiativ godkänns 

Beskrivning av ärendet 

De partier som har inkommit med redovisning och granskningsrapport är 
Sverigedemokraterna, Kristdemokraterna, Socialdemokraterna, Sámelistu, 
Vänsterpartiet, Sjukvårdspartiet, Moderaterna och Feministiskt Initiativ. 

Kommunledningsförvaltningen har skickat information om partistöd och 
när det senast ska inlämnas till gruppledarna och dess ersättare. 

Av riktlinjerna för kommunalt partistöd framgår bland annat att mottagare 
av partistödet årligen ska lämna en skriftlig redovisning senast 6 månader 
efter utgången av föregående kalenderår, det vill säga senast den 30 juni 
varje år. Redovisningen ska visa att partistöd har använts för det ändamål 
som anges i kommunallagen. Till redovisningen ska biläggas ett 
granskningsintyg utfärdat av granskare som är utsedd av partiet.  

Partistödet betalas ut i förskott uppdelat på två utbetalningar. Den första 
utbetalningen sker i januari och den andra utbetalningen sker i juni eller i 
september efter beslut i kommunfullmäktige. För att redovisningen ska 
hinna godkännas i kommunfullmäktige för utbetalning av partistöd i juni 
ska redovisningen inlämnas senast den 31 mars. De partier som lämnar in 
redovisningen efter den 31 mars men senast den 30 juni, får partistödet 
utbetalt i september. 

Har redovisning och granskningsrapport enligt 4 kap 31 § 2 st 
kommunallagen inte lämnats in senast den 30 juni, utbetalas inget stöd för 
innevarande år. Partiet blir återbetalningsskyldig om stöd redan har betalats 
ut för innevarande år. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att redovisning av kommunalt partistöd för 2023 från Sverigedemokraterna, 
Kristdemokraterna, Socialdemokraterna, Sámelistu, Vänsterpartiet, 
Sjukvårdspartiet, Moderaterna och Feministiskt Initiativ godkänns 
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Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-05-27, § 119 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13, § 127 

Tjänsteskrivelse 

Redovisning och granskningsrapport av partistöd 2023, 
Sverigedemokraterna 

Redovisning och granskningsrapport av partistöd 2023, Kristdemokraterna 

Redovisning och granskningsrapport av partistöd 2023, Socialdemokraterna 

Redovisning och granskningsrapport av partistöd 2023, Sámelistu 

Redovisning av partistöd 2023, Vänsterpartiet 

Granskningsrapport, Vänsterpartiet 

Redovisning av partistöd 2023, Sjukvårdspartiet 

Redovisning av partistöd 2023, Moderaterna 

Redovisning och granskningsrapport av partistöd 2023, Feministiskt 
Initiativ 

Granskningsrapport, Sjukvårdspartiet 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Kommunledningskansliet 
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§ 82 Dnr 2024-00488 900 

Personalredovisning och hälsobokslut 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

att personalredovisning med hälsobokslut 2023 godkänns 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen 2024-04-22, 
personalredovisningens syfte är att lyfta fram personalfrågorna och ge en 
bild av hur olika faktorer påverkar Kiruna kommuns totala 
personalkostnader. Det handlar om ett synsätt och metoder för att göra 
beräkningar. Bakom synsättet ligger en värdering om att personalen inte 
bara är en kostnad utan en tillgång att vårda precis som andra tillgångar.  

Under 2023 ökade antal tillsvidareanställda med 55 medarbetare medan 
månadsanställda är i princip oförändrat i antal. Den största ökningen av 
tillsvidareanställda är på socialförvaltningen som ökade med 36 
medarbetare. Detta till följd av ett beslut angående ökad bemanning på 
förvaltningen. Även kommunledningsförvaltningen har ökat antal 
tillsvidareanställda personer och det är gamla vakanser som har återbesätts.  

Kostnaderna för övertid och fyllnadstid har minskat från 2022 till 2023 med 
drygt 3 miljoner kronor. En förklaring kan vara att grundbemanningen har 
ökat på socialförvaltningen där övertiden och fyllnadstiden kostar mest.  

Sjukfrånvaron under 2023 är 6,2% vilket är en minskning från 2022 då den 
var 6,8%. Kvinnor har en högre sjukfrånvaro med 6,7% medan männen har 
4,3%. Medelvärdet på sjukfrånvaron i Riket är 7,5% vilket innebär att 
Kiruna ligger lägre än Riket.  

Personalredovisningen innehåller också en redovisning av den strategiska 
kompetensförsörjningen som pågår inom Kiruna kommun året runt, hälso- 
och friskvårdsarbetet samt arbetsmiljöarbetet och lönestatistik.  

Kommunstyrelsen föreslår 

att personalredovisning med hälsobokslut 2023 godkänns 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 151 
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Presentation 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20, § 142 

Tjänsteskrivelse 

Personalredovisning 2023 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Personalavdelningen 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sida 

65(82) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 

 

 

  

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 83 Dnr 2020-01432 312 

Planeringsstrategi för översiktsplanering 

Kommunfullmäktige beslutar 

att Planeringsstrategi för Kiruna kommun antas 

Beskrivning av ärendet 

Tillsammans med planeringsstrategins innehåll uppfyller gällande 
översiktsplan lagkrav och kan därmed anses aktuell. Översiktsplanen 
behöver dock revideras till följd av nya politiska mål och främst den gröna 
industriomställningens effekter. 

Lagändring inträdde i Plan- och bygglagen den 1 april 2020. Från och med 
valet år 2022 ersätts aktualitetsprövningen för översiktsplanen med krav om 
att kommunfullmäktige ska ta fram en planeringsstrategi inom 24 månader, 
PBL 3 kap. 23 §. Kraven gäller inte om kommunfullmäktige i stället antar en 
ny översiktsplan inom samma tidsintervall, PBL 3 kap. 23 § 3 st.  

Om kommunen varken antagit en planeringsstrategi eller en ny 
översiktsplan, som har vunnit laga kraft, inom två år efter ett ordinarie val 
måste kommunen påbörja arbetet med att ta fram en ny översiktsplan. Det 
innebär att tills den nya översiktsplanen är antagen, vilket är en process som 
tar minst 2 år, har kommunen ingen aktuell översiktsplan. Detta ger 
konsekvenser på all planering. 

Bedömning social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet 

Översiktsplanen har en viktig roll som måldokument och vägvisare mot en 
hållbar framtid och ska ange inriktningen för den långsiktiga utvecklingen 
av den fysiska miljön. I översiktsplanen skapas förutsättningar för en 
långsiktigt hållbar samhällsstruktur. 

Planen samordnar olika sektorsintressen och underlättar kommunens 
planering och utbyggnad av infrastruktur, service och bostäder. 
Översiktsplanen fungerar därmed som kommunens verktyg i den interna 
handläggningen och samordningen samt i dialogen med andra aktörer i 
samhällsbyggandet. Översiktsplanen fungerar också som plattform för 
kommunens medverkan i den regionala utvecklingsplaneringen. 

Översiktsplanen berör alla hållbarhetsaspekter och arbetas fram i 
samverkan med förvaltningar och bolag. De planeringsöverväganden som 
finns i översiktsplanen ger en tydlig riktning inom alla områden för 
efterföljande planering och åtgärder och är ett viktigt underlag för 
prioriteringar när det gäller markanvändning. 
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Bedömningen har gjorts med stöd av styrdokumenten Bedömningsstöd 
social hållbarhet, Bedömning ekologisk hållbarhet samt Bedömningsstöd 
ekonomisk hållbarhet. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att Planeringsstrategi för Kiruna kommun antas 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 147 

Tjänsteskrivelse 

Planeringsstrategi 2024 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Kommunkoncernen, Länsstyrelsen i Norrbotten, Region 
Norrbotten, Boverket och grannkommuner 
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§ 84 Dnr 2024-00291 900 

Revidering av förbundsordning för Konstmuseet i 
Norr 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta den reviderade förbunds- och delegationsordningen för 
Konstmuseet i Norr 

Beskrivning av ärendet 

Den nuvarande Förbundsordningen för Konstmuseét i Norr (KIN) trädde i 
kraft efter att ägarna Kiruna kommun respektive Norrbottens läns landsting 
(dåvarande namn) tog beslut i respektive högsta beslutande organ under 
2016/2017. Förbundsordningen reviderades 2017-10-05 för att 
överensstämma med att Norrbottens läns landsting bytt juridiskt namn till 
Region Norrbotten. I stort sett har Förbundsordningen fungerat väl men 
direktionen bedömer att det erfordras smärre revideringar som är 
anpassade till verksamhetens arbete idag. 

Syftet med förslaget till revidering är att få ned och minska det 
administrativa arbetet och anpassa redovisning och uppföljning av 
verksamheten till en relevant nivå utifrån verksamhetens förutsättningar 
och prioriteringar och därmed höja och förbättra kvalitén i redovisningarna 
till huvudmännen. KIN är ur ett ägarperspektiv en liten verksamhet med en 
omsättning på ca 12 - 13 mnkr årligen. Enligt Förbundsordningen ska 
verksamheten redovisas till ägarna ett stort antal gånger per år. Här föreslås 
en revidering av antalet redovisningar som står mer i paritet med övriga 
verksamheters krav på redovisning hos respektive huvudman. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att anta den reviderade förbunds- och delegationsordningen för 
Konstmuseet i Norr 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-05-27, § 118 

Bilaga: Reviderad förbundsordning Konstmuseet i Norr 

Bilaga: Förslag på revideringar i förbundsordningen 

Protokollsutdrag: KIN 2024-02-16, § 12 

Bilaga: Förbundsordning Konstmuseet i Norr 

Beslutet skickas till 

För kännedom: KIN och Region Norrbotten 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sida 

69(82) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 

 

 

  

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 85 Dnr 2024-00502 754 

Antagande av varuförsörjningsplan 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta varuförsörjningsplanen  

att varuförsörjningsplanen ska revideras vartannat år 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilket bland 
annat framgår att det hör till kommunens ansvar att skapa förutsättningar 
för en rimligt god servicestruktur på landsbygden i samverkan med 
handlare, kunder, myndigheter och andra aktörer för att utveckla nya 
lösningar för framtiden. 

Innehållet i varuförsörjningsplanen beskriver den grundläggande nivån på 
serviceutbud för att landsbygdshandeln ska kunna bedriva sin verksamhet. 
Enligt det regionala serviceprogrammet (RSP) ingår dessa i serviceutbudet 
på grundläggande nivå; Varutransporter, Kontanthantering, Fortsatt 
bredbandsutbyggnad, Digitala lösningar för serviceutveckling 

Vidare beskriver varuförsörjningsplanen de möjligheter landsbygdshandeln 
har när det gäller bidrag, varav hemsändningsbidraget är ett, som 
kommunen kan söka från Region Norrbotten för att täcka hälften av 
kommunens kostnad för tjänsten. Hemsändningsbidraget är till för dem 
som har långt till närmaste dagligvarubutik och har svårighet att själva ta sig 
till butiken. 

Allt detta enligt förordningen (2000:284) som säger att stöd får lämnas till 
kommersiell service på landsbygden om det kan bidra till att uppfylla målen 
för regional tillväxt.  

- 8 § Stöd kan lämnas för att det i glesbygd och landsbygd skall kunna 
upprätthållas en försörjning med dagligvaror och drivmedel som är 
tillfredsställande med hänsyn till geografiska och 
befolkningsmässiga förhållanden.  

- 19 § Stöd till kommersiell service kan lämnas som 
hemsändningsbidrag till kommuner för att bekosta kommunens 
hemsändning av dagligvaror till de hushåll som har störst avstånd 
till eller saknar möjligheter att på annat sätt ta sig till butiken. 

Det övergripande syftet med varuförsörjningsplanen är att tillgodose 
behovet av nöjaktig dagligvaru- samt drivmedelsförsörjning för 
kommuninvånarna i kommunens alla delar. Men också att den ska fungera 
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som ett bedömningsunderlag för kommunen i samband med ansökningar 
om stöd till dagligvarubutiker och drivmedelstationer.  

En antagen varuförsörjningsplan är också en förutsättningarna för att 
Region Norrbotten ska kunna betala ut stöd för kommunens kostnader i 
anslutning till hemsändningsbidrag 

Varuförsörjningsplanen hjälper att bevara och utveckla de butiker och 
drivmedelstationer som finns kvar på landsbygden, där verkningarna av en 
nedläggning är mest kännbara för konsumenterna och orten.  

Intentionen är att samordna butikernas varuhemsändning med 
socialförvaltningens brukare som har bistånd med hemkörning av 
dagligvaror.  

Effekterna av en antagen och aktuell varuförsörjningsplan är framför allt att 
stödja medborgaren som har långt till butiken och själv har svårighet att ta 
sig dit samt att samtidig stödja de viktiga dagligvarubutiker som ännu finns 
kvar i kommunens landsbygd. 

Planen bidrar till en ekonomisk samordningsvinst för kommunkoncernen, 
det är miljömässigt bättre med färre fordon på vägarna när transporterna av 
dagligvaror samordnas med socialförvaltningens brukare som har bistånd 
till att hemtjänsten handlar dagligvaror till dem.  

Kommunens kostnader som uppkommer med hemsändningsbidraget, som 
är en del av varuförsörjningsplanen, är marginella när man jämför det med 
vinsterna. 

- Transporterna av dagligvaror som socialförvaltningen utför idag kan 
samordnas.  

- Dagligvarubutiker bereds möjlighet att få ett bidrag för transporten, 
detta ökar butikens överlevnadsförmåga 

- Tillgängligheten att kunna få dagligvaror förbättras för 
kommuninvånaren som bor långt från butiken och har svårighet att 
själv ta sig till butiken.  

Hemsändningsbidraget som butiken ansöker från kommunen är 200 kr per 
tillfälle och kund, för plockning och transport. Kommunen ansöker sedan i 
efterhand varje år om 50% av kostnaden från Region Norrbotten. 

Varuförsörjningsplanen är i linje med översiktsplanen, antagen 2018. I 
denna har kommunendelats in i bygder kopplat till serviceorter, där 
offentlig och kommersiell service finns. Service ska i första hand lokaliseras 
på dessa serviceorter för att förstärka befintlig service. Vidare har LIS- 
områden (landsbygdsutveckling i strandnära läge) utpekats i anslutning till 
serviceorterna för att skapa förutsättningar för bibehållen eller utökad 
service. Översiktsplanen lyfter också att samordning mellan samhällsservice 
och kommersiell service ska eftersträvas.  
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Bedömning social hållbarhet 

Varuförsörjningsplanen främjar att befolkningen bereds leva på 
landsbygden, med förbättrat möjlighet att tillgodose behovet av dagligvaror. 
Ett steg i rätt riktning för ett jämlikt samhälle oavsett om man bor på 
landsbygden långt från livsmedelsbutik eller i någon av orterna med 
livsmedelsbutik.  

Bedömning ekologisk hållbarhet  

En antagen varuförsörjningsplan minskar utsläppen från fordon när en 
samordning av transporterna av dagligvaror sker. Kunderna, som bor långt 
från butiken behöver inte själva ta sig till butiken för att få sina dagligvaror.  

Bedömning ekonomisk hållbarhet  

En allt äldre befolkning i kommunens landsbygd kräver bistånd från 
kommunens socialförvaltning. Redan idag har hemtjänsten på landsbygden 
en pressad tillvaro med brist på arbetskraft. Varuförsörjningsplanen, med 
möjlighet för livsmedelsbutiker att få ersättning för framplockning och 
transporter av dagligvaror, avlastar hemtjänstens uppgifter med leverans av 
dagligvaror till brukarna. Det ger en ekonomisk vinst för 
kommunkoncernen, som är svår att beräkna i kronor och ören.  

Kommunstyrelsen föreslår 

att anta varuförsörjningsplanen  

att varuförsörjningsplanen ska revideras vartannat år 

Yrkande och beslutsgång 

av Emilia Töyrä (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 155 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20, § 155 

Tjänsteskrivelse 

Föreslagen varuförsörjningsplan med bilaga 1 och 2 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Tillväxtenheten 
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§ 86 Dnr 2024-00480 280 

Antagande av bostadsförsörjningsprogram 2024-
2030 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslag till Bostadsförsörjningsprogram del 1 Mål 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken bland 
annat framgår att varje kommun ska enligt lagen om kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar (2000:1383) ta fram riktlinjer för 
bostadsförsörjning.  

Arbetet påbörjades 2021 och har utmynnat i de 4 målområdena; Bättre 
nyttja det befintliga bostadsbeståndet, Främja nyproduktion som 
kompletterar det befintliga bostadsbeståndet, Ta vara på landsbygdens 
möjligheter samt Skapa ett attraktivt samhälle. Målen grundar sig i en 
analys av Kiruna kommuns utmaningar och behov när det gäller 
bostadsförsörjning. En handlingsplan har tagits fram för att arbeta mot 
målen. 

Bedömning social hållbarhet 

Tillgången till en bostad är en mänsklig och social rättighet som är stadgad i 
FN:s konvention för ekonomiska, sociala och kulturella rättigheter och i 
regeringsformen. I Sverige är myndigheter skyldiga att trygga rätten till 
bostad. Bostadsförsörjningslagen slår fast att kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar omfattar alla i kommunen. Kommunerna har 
dessutom ett särskilt ansvar för vissa grupper enligt socialtjänstlagen och 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. Dessa rättighetslagar 
slår fast att kommunerna ska tillhandahålla boende med service till 
personer med funktionsnedsättning. Kommunerna har också ansvar för att 
det finns boende för nyanlända med uppehållstillstånd som anvisats plats i 
en kommun. 

Tillgången på bra och fungerande bostäder berör både enskilda individer 
och samhället i stort. Kommunens utveckling är beroende av en fungerande 
bostadsmarknad där människor kan hitta en passande bostad till ett rimligt 
pris. Alla har rätt till en bostad, och en god boendemiljö är en viktig 
förutsättning för människors livsvillkor och hälsa. Barn och unga är särskilt 
beroende av bra levnadsmiljöer för deras möjlighet till trygghet och 
utveckling.  
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Hur vi planerar bebyggelsen med exempelvis närhet till natur och 
grönområden, gestaltning som främjar en sammanhållen och harmonisk 
miljö och med god tillgänglighet till service har betydelse för folkhälsan och 
jämlikheten. 

Bedömningen har gjorts med stöd av styrdokumentet Bedömningsstöd för 
social hållbarhet. 

Bedömning ekologisk hållbarhet 

Stadsomvandlingen ger upphov till stora mängder avfall som till viss del 
återanvänds. Programmet hanterar inte strategier för ytterligare 
återanvändning eller återvinning. Den gröna industriomställningen driver 
på utvecklingen i kommunen och kan komma att innebära ett stort antal nya 
arbetstillfällen som i sin tur ger ett ökat bostadsbehov. Kommunens 
inställning är att utveckla de orter som redan finns och undvika att sprida ut 
bebyggelsen vilket gynnar användandet av kollektivtrafik och cykel och 
möjligheterna att ta sig till fots. Detta minskar påverkan på miljön men 
också på rennäringen och friluftslivet.  

Bedömningen har gjorts med stöd av styrdokumentet Bedömning ekologisk 
hållbarhet. 

Bedömning ekonomisk hållbarhet 

Kommunen kan inte ensam ansvara för att möta bostadsefterfrågan som 
uppkommer genom den gröna omställningen. Fler aktörer behövs. LKAB 
ersätter det som påverkas av gruvbrytningen men bygger inte för tillväxt. 
Det är viktigt att kommunen och näringslivet har en kontinuerlig, öppen och 
tät dialog när det gäller satsningar inom näringslivet då behov av och 
efterfrågan på bostäder påverkas av de strategiska beslut som tas inom 
näringslivet. 

Åtgärderna i Handlingsplanen, som sträcker sig fram till och med år 2026, 
har tagits fram med hänsyn till budget, resurser, arbetsmiljö och till 
kommunens möjlighet att behålla och attrahera nya medarbetare.   

Bedömningen har gjorts med stöd av styrdokumentet Bedömningsstöd för 
ekonomisk hållbarhet. 

kommunstyrelsen föreslår 

att anta förslag till Bostadsförsörjningsprogram del 1 Mål 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag antas 

Yttranden i kommunfullmäktige: Johnny Norberg (V) och Anders Fors (S) 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 154 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20, § 147 

Tjänsteskrivelse 

Bilaga 1 - Mål 

Bilaga 2 - Handlingsplan 

Bilaga 3 - Bostadsmarknadsanalys 

Beslutet skickas till 

För kännedom: Länsstyrelsen, Region Norrbotten, kommunens nämnder 
och bolag 
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§ 87 Dnr 2020-00467 313 

Detaljplan för del av Tuolluvaara 1:1, tidigare 
Industrin 9:11 och Jägarskolan 8:4 m fl, kyrka, 
bostäder m m, antagande 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta detaljplanen 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från kommunledningsförvaltningen av vilken bland 
annat framgår att detaljplanen har varit ute på granskning under tiden 30 
juni - 23 augusti 2022 då granskning har skett med berörda förvaltningar 
inom kommunen, statliga verk, länsstyrelsen samt berörda sakägare och 
andra med väsentligt intresse av planen.  

Granskningshandlingar har skickats ut till ovan nämnda, vilka har beretts 
tillfälle att yttra sig över upprättat detaljplaneförslag. Under 
granskningstiden har totalt 10 skriftliga yttranden inkommit. Av dessa 
berörs det här planområdet av 8 stycken. 

Detaljplanen har varit på samråd och granskning som en stor detaljplan; 
Detaljplan för del av Tuolluvaara 1:1, tidigare Industrin 9:11 och Jägarskolan 
8:4 m fl, kyrka, bostäder m m. Planen har inför antagande delats upp i två 
delar: Detaljplan för del av Tuolluvaara 1:1, tidigare Industrin 9:11 och 
Jägarskolan 8:4 m fl, kyrka, bostäder m m DEL 1 och Detaljplan för del av 
Tuolluvaara 1:1, tidigare Industrin 9:11 och Jägarskolan 8:4 m fl, kyrka, 
bostäder m m DEL 2. 

Kommunfullmäktige antog DEL 1 av detaljplanen 2023-12-04, § 213. Planen 
vann laga kraft 2024-01-03. 

Handlingarna tillhörande den här detaljplanen har uppdaterats och ändrats 
utifrån att planområdet minskats. Andra justeringar gjorts, ett flertal i 
samråd med Länsstyrelsen för att tillse att kyrkan och klockstapeln får en 
gestaltningsmässigt god placering. 

Bedömning social hållbarhet 

Planförslaget innebär flera positiva aspekter gällande både goda 
transportförutsättningar för kollektivtrafik, samt gående och cyklister Här 
finns också möjligheter för rekreation och friluftsliv eftersom den nya 
kyrkotomten innebär en grönskande och rofylld plats som blir ett tillskott 
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till stadens ekosystem. Detta skapar även bra förutsättningar för en levande 
stadsmiljö. 

Trygghetsaspekten är en viktig fråga då området i och med planförslaget blir 
mer tillgängligt, vilket gör att åtgärder i form av belysning och vegetation 
blir relevanta.  

Planförslaget kan anses positivt ur jämlikhetssynpunkt och ur 
barnperspektivet då gatorna förses med avgränsade trottoarer, lummigare 
växtlighet och fler alternativ för att ta sig till och från målpunkter. 

Bedömning ekologisk hållbarhet 

Planförslaget innebär en förbättring avseende den ekologiska hållbarheten 
då den så kallade Stena-fastigheten saneras och i stället ersätts med 
parkmark, då den nya kyrkotomten anläggs. Inom kyrkotomten ska den 
växtlighet som finns idag bibehållas i största möjlig utsträckning. Positivt är 
också att möjligheterna att ta sig fram gående eller med cykel ökar.  

Tillkommande bebyggelse tillför dock mer trafik och ökad mänsklig närvaro 
vilket i sig kan leda till en mindre försämring ur ett ekologiskt perspektiv. 

Bedömning ekonomisk hållbarhet 

Det kostnader som uppstår vid planens genomförande ligger inom ramen 
för stadsomvandlingsmedel. Kvartersmarken försäljs vilket innebär intäkter 
för kommunen. 

Ändringar efter granskningstiden 

Ändringar i planhandlingarna har gjorts utifrån synpunkter i de inkomna 
granskningsyttrandena samt i samråd med Länsstyrelsen för att tillvarata 
riksintresset kulturmiljö för kyrkan, klockstapeln och tillhörande mark. 
Därutöver har det i planhandlingarna gjorts redaktionella ändringar samt 
kompletteringar och förtydliganden av sådan karaktär som inte påverkar 
planförslagets syfte eller huvudsakliga innehåll. 

De förändringar som vidtagits inför antagandet är till största delen positiva. 
De sänkta totalhöjderna för byggnaderna ger bättre siktlinjer för kyrkan och 
en ökad synbarhet för Jerusalem när denna flyttats till sin kommande plats 
(intilliggande detaljplan).  

Det nytillkomna E-området innebär att den lilla ventilationsbyggnad som 
finns vid kyrkans nuvarande placering får en säker och för sin användning, 
väl lämpad plats. Då denna också är en del av det kyrkliga kulturminnet är 
det viktigt att dess placering går hand i hand med kyrkans och 
klockstapelns.  

Höjningen av maximala marknivån för kyrkans och klockstapelns placering 
innebär att dessa kan förläggas för en bättre synlighet. 
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Fler användningar medför att den flyttade kulturhistoriskt värdefulla 
byggnaden på kvarter 85 får möjlighet att nyttjas på ett flertal sätt.  

De gamla tallarna mister sitt skydd i detaljplanen och omfattas endast av 
marklov för fällning. Detta kan innebära en risk men ger också större 
flexibilitet vid gestaltningen av kyrkotomten. Det är dock ytterst viktigt att 
inga tallar eller övriga träd fälls endast för att underlätta övrig anläggning, 
utan de bör finnas tydliga skäl. Önskemålet är att så många som möjligt 
bevaras. Tallarna kommer att förses med skydd vid senare planläggning. 

I planområdets västra del har markreservat och u-område tagits bort, då det 
inte längre finns skäl att behålla dessa. Detta innebär en större flexibilitet 
för planering av kyrkotomten. 

Utfartsförbuden för vägen mellan kyrkans tomt och kvarteret där 
Björkbackshusen ska placeras har minskats ner i den mån det är möjligt för 
att inte äventyra trafiksäkerheten. Detta medger ett större utrymme för att 
planera gestaltningen av kyrkans tomt. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att anta detaljplanen 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 162 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20, § 144 

Presentation 

Tjänsteskrivelse 

Plankarta  

Planbeskrivning  

Granskningsutlåtande 

Länsstyrelsens granskningsyttrande 

Beslutet skickas till 

För kännedom: LKAB 
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§ 88 Dnr 2018-00700 600 

Besvarande av motion om rättvisa betyg i Kirunas 
skolor 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bordlägga motionen då motionären inte är närvarande 

Beskrivning av ärendet 

Föreligger skrivelse från Kultur- och utbildningsförvaltningen av vilken 
framgår att det centrala elevrådet med representanter från den kommunala 
grundskolans årskurs 6–9 träffas två gånger per år. Den 8 november 2023 
genomfördes det senaste mötet för det centrala elevrådet och då 
avhandlades bland annat Gunnar Selbergs motion om ”Rättvisa betyg i 
Kirunas skolor” daterad 2018-06-10. 

Enligt det centrala elevrådet är det inte många som känner igen att det 
skulle vara orättvis rättning vid prov, men de åsikter som inkommer är 
samstämmiga i att det vore bra att anonymisera proven inför rättning. Det 
centrala elevrådet lyfter att det vid mindre skolor kan vara svårt praktiskt 
eftersom alla känner varandra så väl. Det kan till och med vara så att läraren 
känner igen elevernas skrivstil. 

2018-06-10 inkom en motion via Gunnar Selberg, Kiruna-Centern om 
Rättvisa betyg i Kirunas skolor. Denna motion visade på farhågor med 
selektiv perception, att lärare vid bedömning av elevers prestationer kan 
påverkas av vilka förväntningar läraren har på eleverna. Gunnar Selberg gav 
förslag om att Kommunfullmäktige ger Kultur- och utbildningsnämnden 
uppdraget att ta upp risken för orättvisa betyg i skolan med tanke på selektiv 
perception, att säkerställa att metoder för att eliminera risken för orättvisa 
betyg på våra skolor utformas och tillämpas och att se till att de enklaste 
åtgärderna som snabbt kan införas också införs snarast, till exempel att 
anonymisera de prov som kan anonymiseras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-20 §166 beslutade att inhämta 
yttrande från Kultur- och utbildningsnämnden. 

Kultur- och utbildningsnämnden beslutar att anta förvaltningens yttrande 
såsom sitt eget enligt sammanträdesprotokoll 2018-11-15 §146 (sida 27 av 
33) där fokus på de nationella styrdokument som reglerar betygsättningen 
samt på att förklara begreppen betyg och bedömning. Kultur- och 
utbildningsnämnden föreslår till kommunfullmäktige att ge nämnden i 
uppdrag att ta upp risken för orättvisa betyg i skolan med tanke på selektiv 
perception och att avslå motionärens förslag avseende att fullmäktige 
uppdrar åt KUN att säkerställa att metoder för att eliminera risken för 
orättvisa betyg på våra skolor utformas och tillämpas och att avslå 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sida 

79(82) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 

 

 

  

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

motionärens förslag avseende att fullmäktige uppmanar KUN att se till att 
de enklaste åtgärderna som snabbt kan införas också införs snarast, till 
exempel att anonymisera de prov som kan anonymiseras. 

Kommunfullmäktige beslutar enligt sammanträdesprotokoll 2020-02-17 
§16 (sida 30) att med minoritetsbeslut återremittera då motionen bör 
passera centrala elevrådet som remissinstans för att inhämta barn och 
ungas åsikt. 

Kultur- och utbildningsnämnden beslutar 2024-04-09, § 75 

att skicka Centrala elevrådets skrivelse till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

att till kommunstyrelsens arbetsutskott framhålla att kultur- och 
utbildningsnämnden fortsatt avstyrker motionen då förslaget ej är möjligt 
att genomföra med hänvisning till skollagens bestämmelser om 
lärarprofessionens uppdrag. 

Kommunstyrelsen föreslår 

att avslå motionen 

Yrkande och beslutsgång 

av Sten Nylén (SJVP) 

att bordlägga motionen då motionären inte är närvarande 

Ordföranden konstaterar att fullmäktige beslutar i enlighet med lagt 
yrkande 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-05-27, § 122 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13, § 130 

Kultur- och utbildningsnämnden 2024-04-09, § 75 

Centrala elevrådets skrivelse 
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§ 89 Dnr 2024-00002 900 

Redovisning av motioner under beredning 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna sammanställningen av motioner under beredning 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsen ska två gånger per år redovisa de motioner som inte har 
beretts färdigt till kommunfullmäktige (§ 30, kommunfullmäktiges 
arbetsordning). 

Kommunledningsförvaltningen har sammanställt motioner under 
beredning, se bilaga. Av sammanställningen framgår att 11 motioner är 
under beredning. Samtliga har skickats till kommunledningsförvaltningen, 
annan nämnd eller kommunalt bolag för yttrande. Samtliga motionerna är 
över ett år gamla.  

Påminnelse är skickad till samtliga berörda. 

Motioner som är över ett år kan avskrivas av kommunfullmäktige. Av 5 kap. 
35 § kommunallagen framgår att en motion om möjligt ska beredas på 
sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen 
väcktes. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, ska detta och 
vad som har kommit fram vid beredningen, anmälas till fullmäktige inom 
samma tid. Fullmäktige får då avskriva motionen från vidare handläggning. 

Yrkande och beslutsgång 

av Mats Taaveniku (S) 

att kommunstyrelsens förslag bifalls 

Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag föreligger 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 159 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20, § 153 

Tjänsteskrivelse 2024-04-25 

Bilaga, motioner under beredning 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sida 

81(82) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 

 

 

  

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 90 Dnr 2023-01246 910 

Överlämnande av motioner 

Kommunfullmäktige beslutar 

att överlämna motionerna till kommunstyrelsen för beredning 

Beskrivning av ärendet 

Två motioner har inkommit 

- Försvarsmakten 

- Busshållsplatserna vid Stadshustorget 

Yrkande och beslutsgång 

av Per Olof Nutti (SL) 

att överlämna motionerna till kommunstyrelsen för beredning 

Ordförande konstatera att fullmäktige beslutar enligt lagt yrkande 

Beslutsunderlag 

Motion försvarsmakten 

Motion busshållsplatserna vid Stadshustorget 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sida 

82(82) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 

 

 

  

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 91 Dnr 2024-00407 900 

Information om stadsomvandlingen 

Kommunfullmäktige beslutar 

att kommunfullmäktige har tagit del av informationen 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsens ordförande Mats Taaveniku (S) redogör för ärendet, 
informationen berör bland annat: 

- Inbjuden till LKAB:s presskonferens som eventuellt rör 
deformationsprognoserna 

- Fakturerat LKAB 

- Nya GP-avtal 

- Nytt sjukhus, fördjupade markundersökningar, planeras bli klar i 
sommar 

- Beräknas bli 900 bostäder färdigställda under 2024 

Yrkande och beslutsgång 

av Per Olof Nutti (SL) 

att kommunfullmäktige har tagit del av informationen 

Yttranden i kommunfullmäktige: Elisabeth Persson Holmdén (S) 

Ordföranden konstaterar att endast eget förslag föreligger 
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